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In conformitate cu Directivele date de șefii celor 
patru guverne după conferința lor din iulie de la Ge
neva, miniștrii Afacerilor Externe ai Republicii Fran
ceze, Regatului Unit, Uniunii Republicilor Sovietice 
Socialiste și Statelor Unite ale Americii au ținut șe
dințe la Geneva de la 27 octombrie pînă la 16 noiem
brie 1955. Ei au discutat deschis și sub toate aspectele 
trei probleme a căror examinare le-a fost încredințată

prin Directive, și anume: 1. Securitatea europeană șl 
Germania ; 2. Dezarmarea ; 3. Dezvoltarea contactelor 
intre Est și Vest.

Miniștrii Afacerilor Externe au căzut de acord să 
raporteze asupra rezultatelor discuțiilor lor șefilor gu
vernelor respective și să recomande ca viitoarea des
fășurare a discuțiilor miniștrilor Afacerilor Externe să 
fie reglementată pe căi diplomatice.

Mecanizatorilor—Gondiții cit mai bune
de muncă

Ț In înfăptuirea mărețelor sarcini 
tare stau in fața agriculturii noas- 
re, un rol deosebit de important 
revine mecanizatorilor. Ei sînt che
mați ca, prin folosirea cu cel mai 
mare randament a întregului parc 
de mașini și tractoare de care dis
pune agricultura, prin aplicarea me
todelor agrotehnice înaintate, să a- 
ducă o contribuție serioasă la spo
rirea producției agricole la toate 
culturile in unitățile pe care le de
servesc.

Realizarea acestor importante 
sarcini este strins legată Insă de 
condițiile in care trăiesc și lucrea
ză mecanizatorii. E ușor de înțeles 
că, dacă tractoristul este bine odih
nit șl hrănit, dacă i-au fost asigu
rate toate condițiile pentru buna 
desfășurare a lucrului, și roadele 
muncii iul vor fi mal bogate.

Partidul și guvernul, statul nos
tru democrat-popular poartă o deo
sebită grijă asigurării unor cit mai 
bune condiții de muncă și de trai 
și pentru oamenii muncii din 
S.M.T.-uri și G.A.S.-uri. In an.i pri
mului nostru plan cincinal, au fost 
alocate fonduri din ce în ce mai 
mari pentru ca în S.M.T.-uri și gos
podării de stat să fie construite a- 
teliere moderne, remize, grupuri so
ciale cuprinzind dormitoare, canti 
ne, băi, cluburi și locuințe indivi
duale. Totodată, au fost trimise In 
unitățile agricole de stat mari can
tități de echipament de protecție și 
s-au făcut numeroase amenajări și 
lucrări de tehnica securității muncii. 
Numai in anul 1955, statul a acor
dat suma de 19 milioane lei pentru 
realizarea măsurilor de tehnica 
securității și protecția muncii în 
unitățile de stat din agricultură. De 
asemenea, pentru prevenirea îmbol
năvirilor, ajutoare de boală, trimi
teri la odihnă etc., în ultimii 3 ani 
au fost cheltuite în aceste unități 
48 milioane lei.

Sînt multe unitățile de stat din a- 
gricultura noastră unde conducerile 
respective consideră grija față de 
nevoile tractoriștilor ca una din 
principalele lor îndatoriri și folosesc 
cu pricepere, gospodărește, marile 
posibilități care au fost acordate de 
stat în această direcție. Asemenea 
exemple pot fi găsite, de pildă la 
S.M.T.-urile Hagieni și Cobadin din 
regiunea Constanța, Gotlob din re
giunea Arad, Hărman, regiunea 
Stalin, sau la gospodăriile agricole 
de stat Chirnogf .* regiunea Bucu
rești, Pietroiu șl Jegăiia, regiunea 
Constanța etc. Faptul că tractoriștii 
din aceste unități au realizat succe
se de seamă în activitatea lor se 
datorește in mane măsură șl grijii 
care a existat din partea conduceri
lor unităților respective de a crea 
muncitorilor condiții cit mai bune 
de muncă și de viață.

Trebuie subliniat, insă, că, din 
păcate, nu în toate S.M.T.-urile și 
gospodăriile de stat din țara noa
stră conducerile acordă aceeași gri
jă acestei importante probleme. Lip
sa de grijă care există la S.A1T. 
Poșta Cîlnău, regiunea Ploești, față 
de crearea unor condiții bune de 
muncă tractoriștilor se manifestă 
prin faptul că uneori aceștia sint 
lăsațl să aștepte zile dc-a rindul a- 
telierul mobil, atunci cînd tractoa
rele suferă defecțiuni în brazdă.

In momentul de față, pe ogoarele 
patriei se desfășoară din plin lupta 
pentru executarea unui volum cit 
mai mare de arături adîncl de 
toamnă. Pentru ca mecanizatorii să 
poată aduce întreaga lor contribu
ție la realizarea acestei sarcini, 
trebuie să 11 se creeze toate condi
țiile necesare. Trebuie avut grijă ca

și de trai
la brigăzi să existe întregul utilaj 
de care este nevoie pentru a putea 
aplica astfel normativul de îngri
jiri tehnice zilnice și periodice — 
chezășie a realizării unui cît mai 
mare număr de hantri; conducerile 
unităților agricole de stat au toto
dată datoria să acorde brigăzilor i 
de tractoriști sprijinul tehnic nece- | 
sar, prin organizarea de ateliere 
mobile, prin aducerea la timp a u- I 
nei cantități suficiente de fiare de 
plug bine ascuțite, prin înzestrarea 
cu faruri puternice a tractoarelor I 
care lucrează și în schimburi de I 
noapte etc.

O deosebită atenție e necesar să | 
se dea asigurării de echipament 
pentru ca tractoriștii să poată lu- , 
era cu randament sporit și pe timp i 
mai rece. In ce privește asigurarea 
mîncării calde, acolo unde aceasta 
incă lipsește, trebuie să fie luate | 
toate măsurile pentru ca mecaniza- 1 
torii să primească la timp hrană 
caldă și substanțială.

Nu va trece multă vreme și bri
găzile de mecanizatori vor fi retra
se de pe teren. Va Începe o altă 
campanie de lucrări în S.M.T.-uri 
și gospodării de stat, in scopul e- 
fectuării unor revizii și reparații de | 
bună calitate Ia întregul utilaj agri- ! 
col, sc impune ca in aceste unități j 
să fie luate incă de pe acum tnăsu- i 
rile tehnico-organizatorice necesare. I 
Este demn de urmat exemplul pe 
care-i dă in această privință condu
cerea S.M.T.-ului Tecuci. La acea
stă stațiune a fost revizuită și re
parată cu mijloace locale instalația 
electrică, în ateliere au fost instala
te sobe și s-au reutiiat bancurile de 
lucru în dreptul cărora au fost puse 
pe pardoseală grătare dc lemn. In 
dormitoare, s-a completat lenjeria I 
de pat, cantina a fost bine aprovi- j 
zionată cu alimente, iar la club au 
fost aduse mese suficiente pentru 
lectură, jocuri de șah etc.

Partidul și guvernul au luat mă
suri, ca în scopul asigurări] cit mai 
rapide cu locuințe a muncitorilor, 
inginerilor și tehnicienilor din SMT, 
gospodării de stat și din alte în- , 
treprinderi și instituții agricole, să 
se dezvolte pe scară largă constru
irea dc apartamente personale. Pen
tru aceasta s-au acordat subvenții
le necesare și in multe unități s-au ' 
ridicat construcții frumoase si igie
nice, un mare număr din locuințe 
fiind destinate mecanizatorilor.

Este necesar ca, acolo unde con
strucțiile nu au fost incă terminate, 
să se urgenteze lucrările pentru ca 
noile clădiri să fie date în folosim 
(ă cit mai repede.

Pentru asigurarea unor bune con
diții de muncă și de trai mecaniza
torilor, un rol important revine co
mitetelor de întreprindere din 
S.M.T.-uri .și gospodării de stat. Ac- 
tivizînd comisiile de protecție a 
muncii, administrațiile cantinelor 
etc., comitetele dc întreprindere tre
buie să sprijine puternic conduceri
le administrative in rezolvarea la 
timp și cu simț dc răspundere a ne
voilor sociale ale mecanizatorilor.

Prcocupîndu-se permanent să cre
eze tractoriștilor și celorlalți meca
nizatori condiții bune de muncă și 
de trai, conducerile și comitetele de 
întreprindere din S.M.T.-uri și gos
podării de stat vor contribui la creș
terea avîntului în muncă, la înde
plinirea cu cinste a sarcinilor im
portante ce stau în fața acestor u- 
nltăți, Ia obținerea de noi și noi 
succese in întîmpinarea celui de al 
il-lea Congres al Partidului Mun
citoresc Romîn.

In cinstea
— Fruntași — 
în întrecere
In țoale satele și comunele 

patriei noastre, întrecerea pa
triotică și socialistă se desfă
șoară cu elan sporit, oamenii 
muncii de pe ogoare fiind 
hotar iți să intimpine cel de 
al I!-lea Con preș al partidului 
cu noi realizări in muncă.

B1RZOLOVICI CONSTAN
TIN, tractorist din brigada I 
de tractoriști de la S.M.T. Ca
racal. s-a angajat ca în cins
tea Congresului partidului să 
realizeze 900 de hantri fără 
reparații la tractor. Pină iu 
prezent el a șl executat 800 
dc hantri. depășindu-$i toto
dată cu 135 la sută planul a- 
răturilor de toamnă.

STEFAN STAN, președinte
le gospodăriei agricole colec
tive „7 Noiembrie** din comu
na Bălăceanu. In întrecere cu 
celelalte gospodării colective 
din raionul Rîmnicu Sărat, 
gospodăria colectivă „7 No
iembrie** și-a realizat și depă
șit de pe acum întregul plan 
al arăturilor adînci de toam
nă.

BOBOC MARIN, țăran 
muncitor cu gospodărie in
dividuală din Găești, regiunea 
Pitești, este fruntaș pe comu
nă în întrecerea patriotică. El 
$i-a realizat angajamentul 
luat în cinstea Congresului 
partidului de a termina toate 
însămințările de toamnă șl a- 
răturilc adinei primul pe co
mună.

Congresului partidului
Cu sarcinile globale ale Cincinalului 

îndeplinite
Anul acesta, mecanizatorii din 

S.M.T.-uri au făcut mai multe lu
crări agricole decît in alți ani. O 
contribuție de seamă la îmbunătăți
rea muncii mecanizatorilor aduc, 
prin reparațiile grele la motoare și 
tractoare, centrele mecanice S.M.T.

Pină acum, 12 contre mecanice 
S.M.T. din Arad, Olopeni, Botoșani, 
Buzău, Clui, Constanța, Coalea, 
Iași, Roșiori de Vede, Sibiu, Tulcea 
și Timișoara, au îndeplinit la toți

indicii sarcinile ce le reveneau din 
planul cincinal. Centrele mecanice 
Olopeni, Arad, Buzău, Constanța, 
Timișoara și Sibiu au îndeplinit și 
planul producției globale pe anul 
1955.

Ca urmare a acestor rezultate 
producția globală prevăzută de pla
nul cincinal pentru centrele meca
nice S.M.T. a fost îndeplinită in 
proporție de 103 la sută.
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Regiunea Pitești a terminat însămințările
In regiunea Pitești campania in-ț 

sămințărilor de toamnă a fost in- i 
cheiată. $i in toamna acestui an au 
fost fruntașe gospodăriile agricole 
de stat și gospodăriile agricole co
lective care, respecllnd angajamen
tele luate in cinstea Congresului 
partidului, au terminat campania de 
însămințări incă de la 25 octombrie, i 
De asemenea, țăranii muncitori din J

raioanele Topoloveni, Costești, Gă
ești și Slatina au terminat însămin
țările la I noiembrie.

Paralel cu însămințările, țăranii 
muncitori din regiunea Pitești au 
executat arături adinei de toamnă 
în proporție de 62 la sută. Sint 
fruntașe raioanele Slatina și Cos
tești care și-au îndeplinit planul a- 
râturilor de toamnă in proporție de 
peste 90 la sulă. *

lntrajuforîndu-se, munca le e mai cu spor
JW T u-i gospodar în Gorneni 
/y care să nu fi auzit do recol

tele bogate obținute, și anul 
trecut, și în ăst an, de țăranul 
muncitor Ion Fundulică. [și lu
crează pămintul ca după carte, spun 
unii. $i pe drept cuvint. Anul aces
ta, de pildă, și-a semănat porum
bul in cuiburi așezate în pătrat și 
în ogor pregătit de cu toamnă, iar 
de prășit, l-a prășit de cile ori a 
fost nevoie. Dar și ce rod a cules 1 
Aproape 4000 kg de boabe la hec
tar.

Nu e de mirare, deci, că in astă 
primăvară. înainte de a se începe 
însămințările, cînd Ion Fundulică 
i-a strins pe lingă el pe alde Necu- 
lai Belivacă. Ion Turcu și Oprea 
Stancu și le-a propus să-și lucreze 
pămintul împreună, oamenii au 
primit bucuroși: „Dacă ne vom 
ajuta intre noi, vom izbuti să facem 
toate* lucrările și înainte, și mai 
bine" — au zis ci. Așa s-a născut 
prima grupă de întrajutorare din 
comuna Gorneni, raionul Mihăi- 
lești. Si pină atunci, cînd aveau ne
voie, gornenii se ajutau intre ei. 
De dala aceasta. însă, era vorba 
despre o grupă de întrajutorare or
ganizată, în cadrul căreia pentru 
prima oară aceiași oameni urma să 
se ajute intre ei la toate muncile 
timpului, din primăvară și pină 
toamna.

Curînd. încă 14 asemenea grupe 
au luat ființă în Gorneni.

Nu de mult, am avut drum prin 
comuna Gorneni. încă nu se lumi

nase bine de ziuă, și totuși, puțini 
gorneni mai erau pe acasă- Cei mai 
mu Iți și porniseră spre timp.

Pe ogorul lui Neculai Belivacă 
am găsit grupa lui Ion Fundulică 
la arat. Aceiași oameni din primă
vară. Au pornit împreună munca 
și pentru viitoarea recoltă. Ion 
Turcu și Oprea Stancu împrăștiau 
gunoiul, ceilalți doi arau. Muncă 
bine rinduită și cu spor.

— Pînă-n seară, isprăvim de 
arat și locul ăsta. Si cu asta, basta! 
Am terminal și arăturile adinei toți, 
întreaga grupă, spune Ion Funduli
că.

ir
Intrajutorîndu-se în muncă de-a 

lungul întregului an agricol, țăra
nii muncitori din comuna Gorneni 
au terminat de mult însămințările 
și recoltările de toamnă. Acum, ei 
dau zor ™ isprăvească cit mai re
pede și arăturile adinei, traducind 
astfel în viață angajamentul pe 
care și l-au luat în cinstea Con
gresului partidului: să termine de 
arat pînă la 25 noiembrie întreaga 
suprafață de 893 ha pe care urmea
ză s-o insămințeze în primăvară.

La sfatul popular am aflat că pe 
întreaga comună s-au arat pînă 
acum peste 600 ha. Aceasta însea
mnă că gornenii, ca întotdeauna, 
nu numai că-și vor respecta anga
jamentul, dar îl vor îndeplini chiar 
înainte de termen.

L. GHEORGHE

— Urmează exemplul țăranilor muncitori din Cezieni
Aflînd despre angajamentul 

faat de țăranii muncitori din co
muna Cezieni în cinstea celui de 
al II-lea Congres al P.M.R. de a 
executa arăituri adînci de toamnă 
pe întreaga suprafață ce urmea
ză a o însămînța in primăvară, 
țăranii muncitori din comuna 
Stoenești. raionul Caracal, au 
hotărât să le urmeze exemplul. 
In cinstea Congresului partidu
lui ei și-au luat angajamentul să 
termine de anat, în cel mult șapte

zile, toate suprafețele destinate 
însămânțărilor de primăvară. Fo
losind din nlin atelajele și nepier- 
zSnd nici o zi bumă de lucru, ei 
ou făcut pînă acum arături adinei 
pe 650 ba din cele 930 pe care 
le vor însămînța fa primăvară.

Multi dintre țăranii muncitori 
din Stoenești s-au «angajat oa o 
dată cu arăturile adCnci să în- 
grașe terenul, îngropînd sub braz
dă cel puțin cite 10.000 kg de 
guinoi bine «putrezit la hectar.

Să terminăm, grabnic recoltările 
și însămințările de toamnă, 

să executăm 
cît mai multe arături adînci

In ultimile zile, datorită eforturilor susținute ale oamenilor
muncii de pe ogoare, ritmul lucrărilor agricole a tost s.mțiior 
intensificat. Pină la 10 noiembrie, planul însămințărilor dc toamnă 
a lost realizat pe întreaga țară in procent de 90 la sută. Regiunea 
Suceava a terminat însămințările și recoltarea flor.i-soarelui, 
porumbului și cartofilor. In numeroase regiuni, ca Pitești, Regiunea 
Autonomă Maghiară, Craiova și altele, însămințările și recoltarea 
culturilor de toamnă au fost terminate sau sînt pe sfirsite.

In alte regiuni insă, datorită nciolosirii la maximum a timpului 
prielnic și a capacității de luau a tuturor mașinilor și atelajelor, 
însămințările și recoltările s-au executat pe suprafețe mici, deși 
in ultima vreme, în general, timpul a fost prielnic bunei desfășu
rări a lucrărilor agricole. In regiunea Timișoara, de pildă, pînă în 
prezent. însămințările sint executate în procent de numai 53.9 la 
sută, iar recoltarea porumbului și a sfeclei de zahăr este mult 
întîrziată. însămințările dc toamnă se desfășoară cu încetineală 
și in regiunile Bacău. Arad. Ploești și altele.

O importantă deosebită pentru ob.increa unor recolte sporite 
in anul viitor o are executarea arăturilor adinei dc toamnă dc 
toate suprafețele ce vor fi însămințate în primăvară. Această 
lucrare se desfășoară în prezent într-un ritm cu totul nesatisfă
cător în majoritatea regiunilor, cu toate că solul permite execu
tarea arăturilor adînci în bune condițitini agrotehnice.

Mult rămase în urmă cu arăturile adînci de toamnă sînt regiu
nile: Bacău / 15.6 la sută /. Birlad / 16,1 la sută /. Galați / 17.6 
la sută/și altele unde forțele și mijloacele de lucru au fost unilate
ral folosite, iar viteza zilnică planificată nu a fost realizată.

Timpul este destul de înaintat și nu mai îngăduie nici o intlrr.ie- 
re în executarea însămîntărilor și recoltărilor de toamnă. Organele 
agricole și de stat au datoria să mobilizeze toate forțele și mijloa
cele dc lucru și să Ic repartizeze chibzuit pe feluri de lucrări, astfel 
ca în cel mai scurt timp recoltările și însămințările să fie grab- 
nic terminate, iar ritmul arăturilor adînci, intensificat la maxi
mum.

*

Ce așteaptă 
organele locale din comuna Meteleu ?

Țăranid muncitori dim comuna Me- 
telcu. raionul Pogoanele, au reușit 
zilele acestea să termine de recoltat 
culturile de toamnă. Totodată, ei au 
însămînfat cu grâu aproape 1.700 
ha din cele 2.100 ha planificate dc 
întreaga comună.

In ce privește insă arăturile pen
tru însămințările de primăvară, co
muna este mult rămasă în urm? 
Experiența unor tărano muncitori 
din această comună, care au obți
nut anul acesta recolte de 3.200 kg 
de porumb boabe fa hectar. 36.000 
kg de sfeclă de zahăr la hectar. 
1.200 kg de floarea-soar«’.u.i la ha 
etc., ar puilea constitui un bun exem
plu pentru ceilalți. Metodele lor de 
lucru nu sînt însă popularizate de 
către sfatul popular comunal si or
ganele agricole. Iată de ce o l-ucrare 
fftît de importantă pentru asigurarea 
unei recolte bogate în anul viitor, 
cum este arătura de toamnă, este a- 
proame complet neglijată. Din 
2.950 ha planificate nu au fost arate 
în toamna aceasta decît 120 ha. Că 
această lucrare a fost privită cu 
multă nepăsare de către organele 
de stat și agricole comunale, o do
vedește și faptul că, deși porumbul 
a fost recoltat încă de 2—3 săptă
mâni, cocenii nu au fost culeși de pe 
cîmp nici pînă acum. ‘

De altfel, nici tov. Virgil Bloș, 
președintele sfatului popular comu
nal, nici tehnicienii agricoli Ion Spi- 
loiu și Gheorghe Rizescu nu tăgă

duiesc că problema arăturilor pen

tru însămințările de primăvară au 
lăsat-o pe planul al doilea. Ei mo
tivează acest lucru snunînd că au 
concentrat toate atelaie'.e si forțele 
existente în vederea terminării însă- 
mîntărilor si recoltărilor urnFnd ca 
după aceea să se ocupe si de ară
turi. Dar. deși însămințările sînt 
aproape pata si recoltările s-au ter
minat. ritmul arăturilor nu a cres
cut..

Timpul este destul de înaintat și 
zi de zi vremea devine tot mai pu
țin prielnică executării muncilor a- 
gricole. De acest lucru trebuie să 
țină neapărat seama sfatul Dopufatr 
si organele agricole din comuna Me- 
tedeu. Posibilitățile existente în co
mună sînt suficiente pentru îndepli
nirea întregului plan de arături de 
toamnă. Pentru aceasta, e necesar 
ca cele 520 atelaje să lucreze din 
plin în fiece zi bună de lucru. In 
acest scop, țăranii muncitori trebuie 
îndtrUmati să se organizeze în gruno 
de întrajutorare, iar munca de lămu
rire de la om 1a om asuora necesi
tății executării arăturilor de toam
nă sa fie dusă De baza unor exem
ple concrete cunoscute în comună. 
De asemenea, țăranii muncitori tre
buie îndemnați să încheie contracte 
de lucrări cu S.M.T. Pogoanele, care 
execută arături la cîteva întovără
șiri din satele învecinate. Numai în 
acest fel si în comuna Meteleu sc 
va putea pune o bază solidă recoltei 
anului viitor.

GH. LEU

Inițiativa colectiviștilor
Opt sute de hectare, 

aceasta-i suprafața pe 
care se întinde lacul 
dintre satele Strachina, 
Ograda, Dimieni, Valea 
Ciorii șl Murgea nea. 
Lacul acesta a fost pe 
vremuri bogat in pește. 
Dar, cu timpul, în apa 
lui s-au strins sare și 
iod; peștele a început 
să piară. In iarna anu
lui 1953, cînd a fost 
viscolul cel mare, lacul 
a înghețat. Atunci au 
pierit și cei din urma 
peștișori. N-au avut aer 
fiindcă nimeni nu s-a 
îngrijit să taie copci in 
ghiață.

Astă primăvară, co
lectiviștii din satele ce 
împreloară lacul au ho- 
tărit să-l populeze cu 
pește. Ploile abundente 
din martie și aprilie 
„îndulciseră" apa așa 
că lucrul acesta era po
sibil. In. ajutorul colec
tiviștilor au venit ciți- 
va specialiști trimiși de 
Direcția reglementării

pescuitului din Ministe
rul Industriei Alimenta
re. Sub îndrumarea lor. 
colectiviștii și-au orga- 
nizat munca si au por
nit la acțiune. De la 
crescătoria Ce fa de lin
gă Arad, ei au primit 
intr-un vagon special 
5.000 kp. puieți de crap 
selecționat, iar de la 
Hirșova și Călărași, ei 
au adus cu camioanele 
gospodăriilor lor, in va
se prevăzute cu apara
te de pompat oxigen, 
numite hidrobioane, pu
ieți de crap sălbatic: 
15.000 kg. In afară de 
puieți ei au introdus in 
lac și crapi selecționați 
reproducători.

Peștele a crescut re
pede. In luna octombrie 
a început pescuitul. In 
primele 10 zile de pes
cuit. cei 25 de colecti
viști din brigada de 
pescari au îndeplinit 
planul anual. Aproape 
zilnic camioanele gos
podăriilor agricole co-

lective din Valea Ciorii, 
Ograda și Dimieni 
transportă pește proas
păt în Capitală și la 
cooperativele din raioa
nele Fetești și Slobozia.

întreprinderea de pes
cuit — așa o numesc 
colectiviștii — a adus 
celor cinci gospodării 
venituri mari. Ele și-au 
scos de acum cheltuie
lile făcute pentru popu- 
larea lacului, construi
rea primelor instalații 
de ambalat peștele și 
procurarea bărcilor, nă- 
voadelor, vintrelor etc.

Zilele acestea, colec
tiviștii din Strachina, O- 
prada, Dimieni, Valea 
Ciorii și Murgeanca au 
început săparea unui 
canal lung de 2 km., lat 
de 4 metri și adine de 
3 m care va alimenta 
lacul du apă ..dulce" din 
Ialomița. Totodată se 
continuă popularea la
cului cu puieți de crap.

★
Acestea sînt faptele. 

Ele n-au nevoie de co-

mentorii pentru a ară- 
ta puterea muncii uni- << 
te. La anul, întreprinde- 
rea piscicolă a celor 5 ?? 
gospodării colective va << 
trimite numai pe piețele SS 
Capitalei circa 10 va- // 
goane de pește și va a- << 
proviziona în întregime SS 
raioanele Fetești și Slo- >> 
bozia. <<

Pescuitul nu se va ss 
mai face numai din bărci ?? 
cu visle. ci și din am- << 
barcațiuni cu motor. Pe \\ 
malul lacului se vor )> 
construi noi instalații de << 
mare capacitate care să << 
permită spălarea și am- >> 
balarea rapidă și cil mai ?? 
igienică a peștelui. <<

Astfel, prin munca u- >> 
nită a celor 5 gospodă- << 
rii agricole colective s-a « 
crea/ și se dezvoltă o >> 
puternică întreprindere » 
piscicolă care va contri- << 
bui la o mai bună apro- n 
vizionare cu pește a ?/ 
populației și va aduce << 
colectiviștilor mari ve- >> 
nituri. >?

C. A. L1ANU «

Concursul brigăzilor artistice 

de agitație de la sate

tural din Ilenl. raionul Făgăraș, 
cea din Vădeni. raionul Fetești, si 
altele- Născute din necesitatea viu 
resimțită de a contribui Drin mijloa
ce artistice 1a rezolvarea unor pro
bleme locale, brigăzile artistice să
tești. alături de cele din fabrici, uzi
ne si șantiere, s-au transformat în- 
tr-o mișcare de masă, care cuprinde 
astăzi un număr mare d/> creatori 
si interpret: iesiti direct din mijlo
cul poporului muncitor.

GH. JANGOCIU

.... In încăperea largă, si cîntecul. 
si locul.

$1 iscusința multă din nou s-au 
înturnat.

La vatra veseliei, din nou s-a
prinde focul!

Tot ce știa poporul, dc veacuri, 
n-a uitat!“

Răsună cîntece și glume. Duduie 
scena sub pasul apăsat si iute al 
dansatorilor. Asistenta ascultă pli
nă de ineîntare. Solii artei populare, 
din multe colturi ale tării au adus1 
aici, in Capitală, la finala concur
sului pe tară al brigăzilor artistice 
de agitație ale căminelor cultiuale. 
caselor de cultură si colturilor ro
șii din G.A.C.. toată frumusețea 
ctntecitli'i si jocului, ghicitorilor si 
snoavelor din regiunea lor. Ei slă
vesc în cîntec și poezie munca în
suflețită denusă pe ogoare de co
lectiviști. întovărășiți si țărani mun
citori. pentru a smulge nămîntului 
roade cît mai bogate, pentru a spor: 
bunăstarea lor.

Iată, de nildă, cum prezentatorul 
brigăzii artistice a căminului cultu
ral djn Răcăciuni, regiunea Bacău,

tălmăcește cu nespusă căldură și 
înțelepciune rostul muncii avîntate 
pe ogoare:

....Să crească grînele pe lanuri 
mal mănoase.

Ca-n vis să crească rodul mai 
bogat.

Tractoare noi să duduie pc-ogor, 
Belșug să aibă omul muncitor. 
Să geamă crengile sub rod, în 

soare.
Pădurile să crească tot mai des. 
Să fie pace lungă-întrc popoare! 
Acesta.m| este gîndul meu ales!"

Membrii brigăzilor au scris cu 
mult meșteșug versuri si strigături 
spre^ c nstirea fruntașilor, ca. de 
pildă, cele închinate de țăranii 
muncitori din Dragodănesti. frunta
șilor recoltelor bogate NecuJa Con- 
sfantin. Alexandru Popescu si Ion 
Dogoroi

..Foaie verde avrărncască.
Fruntașii să ne trăiască!
De agronom au ascultat
Si au hambarul încărcat I"

Dar brigăzile au creat si versuri 
satirice, usturătoare, pentru a biciui 

; De cei ce vor să-i tragă înapoi, pe 
birocrati si delăsători, pe demagogi 

l si codași.
— Ghiciți ghicitoarea mea. se a- 

dresează asistentei prezentatorul 
br.păzii din Răcăciuni:

„Cine oare toată ziua se plimbă 
din prag în prag. 

Că nu știi ce ooartă-n spate: fur
că. pușcă sau ciomag ? 

Toma fură că e furcă. Dar e lu
cru constatat: 

Furca n-are nici un dinte, că n-a 
fost Ia reparat!"

Mult apreciat a fost și „Buletinul 
meteorologic** prezentat de brigada 
din Dragodanești, din care spi
cuim :

...Pentru următoarele 3 zile, se 
anunță îngheț local, care, făcînd să 
înghețe pirla din vale, va rezolva 
problema nodului care este foarte 
frumos, minunat, dar lioscste cu 
desăvîrsire. deoarece tov. Cricov. 
președintele sfatului oooular. tăiă- 
gănează începerea construirii lui".

Pe scenă, se perindă. în aplau
zele entuziaste ale spectatorilor, 
brigada căminului cultural din 
MănSstur. regiunea Clui. alcătuită 
din colectiviști, țărani muncitori cu 
gospodării individuale, 3 învățători 
și 4 mineri, brigada căminului cul

CONCURSUL 
ECHIPELOR SĂTEȘTI 

DE TEATRU
Paralel cu concursul brigăzilor 

artistice de agitație s-a desfășurat 
și concursul echipelor de teatru ale 
căminelor culturale sătești.

In fotografie: un moment din 
piesa „Vițelușul bălțat" de H. Csi- 
marek. interpretată în limba ma
ghiară, pe scena Teatrului Arma
tei. dc echipa de teatru a căminu- 

i lui cultural din comuna Vlaha, re- 
| giunea Cluj.
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Mulțumită partidului, mă număr 
din nou printre fruntași

Mult timo n-am priceput 
de ce era nevoie să-mi 
schimb felul de a munci pe 
care-1 deprinsesem din moși- 

strămoși: mai cu seamă că nu 
mă număram printre cei din ur
mă din comuna Găiseanca. M.ă 
știau toți sătenii, că, atunci cind 
era vorba de muncă, puțini mi-o 
puteau lua înainte, in ultimii 
ani, insă, deși ca și inainte nu-mi 
cruțam puterile, nu mai eram 
printre cei din frunte. Mereu mă 
întreceau alți gospodari din sat. 
Aproape uitaseră oamenii că 
mă numărasem și eu printre 
fruntași.

Organizația de partid n-a ui
tat însă. Secretarul organizației 
de bază a venit de multe ori la 
mine acasă, împreună cu ingine
rul agronom de la punctul agri
col. Mi-au arătat că toți noii 
fruntași din comună se ridicase
ră pentru că părăsiseră metode
le învechite de muncă și lucrau 
după metode agrotehnice înain
tate. Secretarul organizației de 
bază avea mal totdeauna cite un 
ziar ia el. Imi arăta articole scri
se de țărani muncitori ca si mi
ne, care, aplicînd metode agro
tehnice înaintate, obținuseră re
colte bogate. Dar eu tot nu mă 
hotărâm să-mi schimb felul de a 
munci.

In toamna anului trecut, deși 
nu mă mai număram printre 
fruntașii comunei, am fost și eu 
poftit la consfătuirea fruntașilor 
recoltelor bogate din regiunea 
Galați. Bine au chibzuit tovarășii 
din organizația de bază cind 
m-au propus. Cele auzite aici 
despre producțiile mari obținute 
datorită aplicării metodelor a- 
grotehnice m-au minunat, nu

alta, dar, în același timp, m-au 
făcut să mă rușinez că ră
măsesem in urmă. De atunci, 
m-am hotărit să lucrez și eu 
precum spune agrotehnica. în
tors acasă, am încheiat con
tract cu S. M. T.-ul și, după 
cc am recoltat porumbul, am a- 
rat adine cu tractorul suprafața 
de 3 ha. care imi propusesem s-o 
insămințez cu griu. Deși îmi asi
gurasem sămință de soi, cu bo
bul plin și curat, am dat-o la 
trior si am tratat-o cu germisan, 
așa cum m-a învățat inginerul a- 
gronom de la punctul agricol. $i 
semănatul, pe care i-am făcut cu 
semănătoarea in rinduri dese, și 
îngrijirea semănăturilor atit în 
toamnă, cit și in primăvară, și 
plivitul și recoltarea, intr-un cu- 
vint. toate lucrările le-am făcut 
întocmai cum mi-a spus Ingine
rul agronom. Rezultatul acestui 
nou fel dc a-mi munci pămintul 
s-a arătat la cules. De pe cele 3 
ha însămînțate cu grîu am strîns 
10.410 kg. ceea ce înseamnă 
3.470 kg de griu la ha. In viața 
mea nu mai obținusem o aseme
nea recoltă.

$1 in acest an am participat la 
o consfătuire a fruntașilor recol
telor bogate din regiune. De data 
aceasta. însă, în calitate de frun
taș la cultura griului. Cu ce 
mindrie am urcat treptele tri
bunei !

Mulțumesc din tot sufletul 
partidului, care m-a îndrumat și 
aiutat să lucrez astfel, incit mun
ca mea să-mi aducă mai mult 
folos și bucurie.

MOISE MIHAILA
țăran muncitor cu gospodărie 
individuală, comuna Găiseanca, 

raionul Filimon Sîrbu

Au trecut șapte ani de atunci. Era 
intr-o dimineață rece și cețoasă de 
noiembrie. Burnița. In ziua aceea 
mohorilă de toamnă, comunistul La
zăr Cernescu din comuna Teregova. 
maică-sa Iconia și încă doi tovarăși 
de ai săi se întorceau din Domas- 
nea acasă, peste culmea de piatră a
Padeșului. Băi rina Iconia iși sfă
tuise feciorul să nu apuce pe cărarea 
aceasta greu de străbătut și primej
dioasă, dar Lazăr, minat de dorul 
pentru ai lui, la care voia să ajungă 
mai degrabă, s-a împotrivit. Un
drum mai ocolit n-a vrut să aleagă

chiaburii mina pe cuțit și pe pușcă. 
Dar împotrivirea le-a fost zadarni
că. Prea tnulți erau țăranii, ca ei să 
ie poată ține piept. Zile in șir, Ico
nia nu $-a atins de cartea de pe 
masă. Așa cum o lăsase Lazăr, des. 
chisă, a găsit-o poate și poetul Dan 
Deșliu cind a sens:

A rămas deschis, acasă 
cartea ceia luminoasă, 
tocma-n locul unde scrie 
cu slove de hărnicie 
cum crescu ogorul mare 
din măruntele ogoare...

Sarcinile lectotuhu in buna funcționare 
a invățămîntului agrozootehnic de masă

O femeie din

Pe Dldina M.’hăilă o cu
nosc toți oamenii din co
muna mala, raionul Urzi* 
cenl. O știu localnicii de cînd era 

de o șchioapă și lucra. împreună 
cu taică-său, pe moșia lui Hari- 
ton. Iși amintesc de ea și de cînd 
lucra la chiaburii Constantin 
Scărlătescu și Constantin V. Ște
fan. In timpul războiului, Dldina 
Mihăilă a rămas văduvă cu 5 
copii mici.

— „Ce as fi devenit și eu și 
copiii mei de n-ar fi fost parti
dul se întreabă ea, ori de cite 
ori își amintește de trecut.

In anul 1945, cînd partidul a 
dat țăranilor pămint, a primit și 
Didina 1.50 ha. Tot comuniștii au 
fost aceia care au îndemnat-o sa 
meargă la școală, la cursul de 
alfabetizare. După zile grele dc 
muncă, seara, alături de Anghel 
și Efimisa, copiii ci mai mari, 
Didina își făcea lecțiile. Astăzi, 
ea citește ziare, cărți literare, 
broșuri agrotehnice.

Si tot comuniștii au fost aceia 
care i-au vorbit despre traiul 
fericit al țăranilor din U.R.S.S., 
indemnind-o să se înscrie în co
lectiva ce urma să ia ființă in 
Maia.

Lc-a urmat îndemnul cu în
credere. Munca în colectivă și 
viata nouă pe care a început s-o 
trăiască i-au dat Didinei noi for
te. In scurt timp, ea a devenit un 
exemplu în muncă pentru toate 
femeile din colectivă. N-a fost zi 
din acest an în care Dldina să 
nu fi pornit din zori la lucru, im-

satul nostru
preună cu cei doi copil mal mari, 
ea a realizat pînă acum peste 500 
de zile-muncă. Niclcînd munca 
nu i-a fost atlt de bine răsplăti
tă: 2.000 kg de griu, aproape 
3.000 kg de porumb. 300 kg de 
ceapă. 96 kg de brînză. 22 kg de 
lînă și încă alte produse — iată 
partea el pentru zilele-muncă fă
cute în acest an in colectivă.

Dldina Mihăllă, femeia oropsi
tă de ieri, împovărată de grija 
pentru viitorul copiilor, este azi 
liberă, se bucură de munca ei șl 
privește cu încredere în viitor. 
Partidul și statui nostru au aju
tat-o să-și crească șl să-și dea 
copiii la învățătură. Elisabeta în
vață acum la o școală de socoti
tori din Craiova. Constantin și 
Maria urmează cursurile școalei 
elementare din comună sl se nu
mără printre elevii cei mai sir 
guincioși. Pentru aceasta, Didina 
și-a pus în gînd să-i trimită mai 
departe la școală. Didina Mihăilă 
mai are acum și alte planuri. In 
anul ce vine. eit își va construi o 
casă nouă.

Și așa se face că, deși o știu 
cei din sat de cînd era de-o 
șchioapă, nimeni nu poate recu
noaște în Didina Mihăilă Pe fe
mela oropsită, împovărată de 
lipsuri, din trecut. Partidul nos
tru drag i-a deschis calea spre o 
viață luminoasă, fericită, a făcut 
din ea un om liber, stăpîn pe 
soarta si pe munca lui.

După o corespondență primită 
de la Stefan Tănase.

Acasă îl aștepta nevasta. Și fetița. 
Parcă o vedea pe Măriuca cum o 
să-i sară înainte, să-i întoarcă pe 
dos buzunarele

Nu-și sfirșește gtndul. Din lăstă
riș, ii răsar în față, și 
în spate, și in lături, 
indivizi înarmați. Sint 
șase cu toții. Pe doi ii 
cunoaște. Unu-i Mari- 
(eseu Romulus, chiabur 
din Teregova, celălalt, fl 
Pușchita Petru, zis Mu- 
tașcu, clrciumar din Do
mașnea. Amîndoi se 
mistuiseră de vreo lună 
în negura codrilor. Iși 
făcuseră culcuș prin 
peșteri și-i trimiteau de 
acolo știri că l-au sortit ț 
marții de mai duce prin 
sate cuvintul partidului. --

Maică-sa încercase - 
să-l înduplece: „Stai. 
Lazăre, acasă, că răii | 
nu te au la inimă. E 
primejdios să umbli 
prin sate. Ți-or ieși in 
cale..." N-a ascultat-o. \ 
Nici maică-sa n-ar fi 
vrut s-o asculte. Nu-i 
era bătrinei aminte să-și 
țină fiul lingă dinsa, pe 
vatră. Vorbea doar așa, 
ca să-i amintească să 
fie cu luare aminte... 
De cînd era în comite
tul de plasă al partidu. 1 
lui, tot mai des îi dă
deau dușmanii tir coaie 
și ea aflase. Că și din- 
sei ii trimiseseră vorbă: 
„Ține-țl feciorul acasă, 
de vrei să-l mai ai". '6

...A trecui toamna. Și iarna. Pri
măvara se așternu verde peste pă
duri și poieni. De la Lazăr, mei o 
veste. Prin sat. chiaburi ca alde 
Banda Ion și Gherga Petru începu-

I ucis de dușmani. In 7 ani, multe 
s-au schimbai în Domașnea și Cor 

Inereua, în Cornea și Mehadica, in 
Teregova și Rusca. Țăranii munci
tori din satele acestea, cind izbtn- 
desc ceva, se gindesc numaidecât la 
Lazăr. El ie-a adus, printre primii, 
'învățătura 'înțeleaptă a partidului și 
i-a îndemnat să privească cu încre
dere viitorul, să lupte pentru a și-l 
face cit mai frumos. Cind s-a aprins 
întîla oară în Teregova lumina elec
trică, țăranii au spus: „Iută, s-a în
făptuit ce-a zis Lazăr”. Mai tirziu, 
comuna a fost radioficată și Gherga 
Mihăilă a vorbit de parcă l-ar fi a- 
vut in față: „Și visul acesta ți sc 
împlini, Lazăre*

Teregova. satul strîns in găoacea 
munților, este scăldat astăzi in lu

mină. Pe uliți, răsună 
pină noaptea muzica iz- 
vorită din difuzoare. Și 
pentru aceasta a luptat 
Cernescu împotriva ce
lor care voiau să reîn
toarcă pe plaiuri bănă
țene și in țara toată în
tunericul și jalea.

Se înfăptuiesc intr-u- 
na țelurile lui Lazăr...

In Teregova, nu-i 
mult pămint de arături: 
10—15 ari de fiece casă. 
Nici în Rusca. Sint in
să pășuni destule. Oa
menii cresc oi. Și cres
cătorii de oi au hotărit 
să-și unească „turmele", 
să le pășuneze laolaltă, 
să le îngrijească împre
ună. Cei din Teregova 
au format de acum trei 
asociații pentru crește
rea oilor. In primăvară 
și cei din Rusca vor for
ma asociații. Tot trei. 
Cei din Rusca vor să 
facă și întovărășire. Cu 
pămintul puțin ce-l au 
și cu livezile de pomi. 
In fruntea comitetului 
de inițiativă e comunis
tul Humiță Ion. El a 
fost prietenul cel mai 
apropiat ai lui Lazăr. 
Acum, cînd îndeamnă 
țăranii să intre în înto
vărășirea ce se va crea,

Acum citeva zZe. s-a deschis, în 
întreaga tară Invătâmîntui agricol 
de masă — mijloc important <le 
raspindire a metodelor agcotc.ințce 
înaintate, de ridicări a n.velu.ui 
prafesional a! oamifitfor muncii de 
pe ogoare. Dornic: să știe cum pot 
spori producția agricolă, vegetală 
și aniiruaiu. mii da tirani muncitul 

cu gospodării in-dividuaie. into- 
vărăsîtl $i coleolivișri s-au în
scris ia cursurile și ceicurjie agro
zootehnice. Ei sînt hoiăriți sa în
vețe ncooosiu, pentru a putea «-§) 
muncească pămîntul după știiflță.

Pregătirea acestor oameni ai 
muncii dornici de •învățătură depin
de în mare măsură de fectdr, ai 
cărui DrincipaJ rol se face smiț-t 
m®i ales In buna desfașuTa.e a 
cursurilor.

Lectorul trebuie sa cunoască me
todele înaintare. $i rezultatele prac
tice aic aplicării îor dc către frun
tașii din unitatea si comuna în care 
funcționează cursul respictiv, să 
scoată in evidentă rezuitaWe obți
nute de maeștrii recoltelor bogate. 
Aceasta înseamnă că lectorul tre
buie să tină seamă. în predarea de
liilor și in discuțiile cu. cursant), 
de particularitățile unității agricole 
sau comunei, de rezultatele obținut? 
prin aplicarea unora sau a altora 
dintre metodele agrotehnice. Numai 
nrocedlnd în felul acesta, lectorul 
poate evita șablonul, care în agro
tehnică duce la greșeli ce pot com
promite recolta.

Desigur că lectorii nu vor putea 
sa popularizeze metodele folosite de 
fruntași și rezultatele obținute pe 
baza aplicării 'lor. dacă nu vor cu
noaște. dintr-o activitate practică 
mai îndelungată, comuna sau unita
tea unde țin cursurile. De aceea, noi 
am căiltat, pe cit ne-a fost posibil, 
oa în regiunea Stalin să numim lec
tor Ia fiecare curs pe inginerul sau 
tehnicianul agronom care răspunde 
de producția agricolă a unității In 
oare au muncit cursanții.

O altă sarcină importantă a lec
torului este apropierea dui de 
cursanti. El trebuie să știe care este 
Duterea lor de asimilare a materia
lului Dredat. ce-i interesează și ce 
nu. Lecțiile trebuie să fie la nive
lul de înțelegere al cursanților. A- 
cest lucru să nu ducă insă Ia oco
lirea termenilor științifici moderni, 
la sărăcirea conținutului lecțiilor, 
așa oum au procedat unii lectori din

regiunea noastră și cred că șt. dm 
alte cărți in anii trecut). Apropierea 
lectorului de cursanti va duce . ia 
îmbunătățirea frecvenței, la x.d»ca- 
na de către cursartti a problemelor 
pe care nu le-ou înțeles și care ne
cesită lămuriri suplimentare. In a- 
ecastâ privință, poale fi dat ca 
exemplo inginerul Găicti .Gr)gore. 
Comportarea iui cu cursanțu și răb
darea cu care explica uneori de 
2—3 ori problemele mai greie, plna 
se convingea că toți âe-au priceput, 
au. făcut ca la 1 sctrile ținute de el 
anul trecut la G.A.C. Hărman sa 
vină de 2 ori mai multi colectiviști 
decit se înscriseseră la început. 
Desore modul cum’si au însușit co
lectiviștii cele predate de inginerul 
Căicil vorbesc recoltele care 
cu sută la sută «nai mari îaka de 
cele planificate.

$i alți lectori din regiunea noas
tră se pot niindrl că de la lecții e 
predate de ei n-a liosit mei un 
c.munt, iar problomeie agrozooteh
nice au fost pe deplin înțelese. 
Printre acești lectori, se numără 
tehnicienii Stoian Virgil. Onea Gn., 
Guterbaum Regnina. Kenosv Zoiten 
si învățătorii Dobre Marin și Nes
tor Mihail. In cadrul unor consfă
tuiri raionale, noi am poptrlarizaț 
experiența de leotori a acestora și 
sîntem siguri că in noul an școlar 
numărul celor care se vor evidenția 
ca buni pedagogi va fi și mai mare. 
In acest scop, vom organiza și stu
dierea de către lectori a manualului 
de metodică editat dc Direcția pro
pagandei agricole din M.A.S.

De felul cum lectorul va căuta să 
se apropie de carsanți. să se facă 
înțeles si iubit de ?1. înlăiurlnd ex
punerile profesorale, nesusținute 
prin lucrări practice, depinde gra
dul în care mater'.-alul predat va fi 
însusit de către țăranii muncitori. 
Folosind materialul didactic, expo
zițiile agricole locale, colecțiile de 
semințe, plantele. îngrășămintele 
chimic», diafilmele. loturRe demon- 

, stratlve. lectorii pot dovedi practic 
(cursanților rezultatele aplicării a- 
grotehnicii si-i vor face să lupte ne
încetat oentru a scoate producții 
mereu sporite îa hectar și pentru a 
mări Productivitatea !n creșterea vi
telor.

VLAD IONESCU
șeful secției Propagandă agricolă 

din Direcția agricolă regională 
Stalin

Participanții la

Metode înaintate — 
spor de producție

De pe hectar tul de 
pămint arabil pe 
care-1 am în lunca 
Mureșului, părinții 
mei n-au recoltat 
niciodată peste 1.800 
kg dc porumb. Tre
buie să vă spun că 
pină anul acesta nici 
eu nu 
muH.

Cînd 
minată 
gricol 
zahar și ,>■ «m i,v>ia<u*
cum scrie acolo șl să văd : poate pămîntul meu 
să producă mai mult ? Răspunsul l-am căpătat 
toamna, așa după cum veți vede®.

N-am să înșir toate lucrările ce le-am executat, 
dar într-adins am să vi le spun pe acelea pe 
care consătenii mei Păcurarii Petre și Irimia 
Aron le-au socotit fără importanță și nu le-au 
făcut. Pentru că eu le-am aplicat, am reușit să 
obțin cu 500 kg de poiwnb boabe la hectar 
mai mult decit ei.

Pe ogoarele semănate anul acesta cu porumb, 
toți tre am avut înainte grîu. Dar, în timp ce eu 
am dezmiriștlt imediat după strîngerea snopilor, 
ei au lăsat miriștea s-o pască vitele pînă în 
toamnă. In vara anului următor, după ce a 
ieșit spicul la porumb, eu am făcut polenizarea 
artificială. Ei n-au făcut-o. Restul lucrărilor au 
fost aceleași și la ei și la mine: am pus cam o. 
dată sămînța în pămint, am prășit de 3 ori fără 
mușuroi. Desimea plantelor a fost aceeași. Deci, 
sporul s-a datorat dezmlriștitului și polenizării 
artificiale.

La anul, mă voi întrece <din nou cu consătenii 
mei. însă sint hotărit ca, în loc de 4.300 kg de 
porumb boabe la ha. să obțin 5.000 kg. Ca 
să-mi respect angajamentul, voi completa golu
rile cu fire de porumb crescute în cuburi nutri
tive, voi da 4 prașile și voi aplica în timpul ve
getației, o dată cu lucrările de tntreținei e, în
grășăminte chimice.

scoteam mai

mi-a fost în-
broșura cu organizarea concursului 

între cultivatorii de porumb, sfeclă
caitofi, m-am hotărât însă să lucrez

a- 
de

TEOFIL I. MUNTEANU 
țăran muncitor din comuna Șoimuș

...Bandiții se apropie 
de Lazăr. Sint la clțiva pași. Le 
zărește ochii injectați de singe, 
chipurile schimonosite de ură.

Iconia îl cuprinde pe Lazăr în 
bra(ele-i slăbite de ani și de mun
că. Brațele-i sint slabe, dar dra
gostea îi e puternică. Dragoste de 
mamă! N-a reușit insă să-și apere 
feciorul. In fața fiarelor, sl dragos
tea cea mai puternică e neputincioa
să. Bandiții i l-au smuls si s-au pier
dut cu ei in coclaurile munților.

★
In vale, pe apa Hidegului, se văd 

casele albe ale Ruscăi, salul lui La
zăr. Cum a ajuns in sat, bătrîna nu 
știe Au dus-o oamenii. S-a trezit 
intr-un tirziu și, pînă să se dezme
ticească, s-a mirat că în juru-i atita 
lume plînge.

Pe masă, la locul știut, se afla Is
toria Partidului Comunist al Uniunii 
Sovietice, deschisă la pagina unde o 
lăsase Lazăr cu o zi inainte. Din 
paginile cărții, el le-a citit deseori, 
seara, cum s-au unit țăranii din 
Rusia In colhozuri. $i acolo au pus

seră să arunce vorbe: „Lazăr Cer
nescu s-a dat cu ăi fugiți". Voiau 
să șteargă din inima miilor de ță
rani din plasa Teregova dragostea 
pentru comunistul Cernescu. Dar 
tovarășii de luptă ai lui Lazăr n-au 
crezut nici o clipă în scornirile chia- 
burești. L-au căutat zi de zi, ceas 
de ceas și, la 8 aprilie, după aproa
pe 5 luni, au descoperit taipița ban
diților. In fața trupului lui Lazăr, și 
oamenii cei mai tari s-au cutremu
rat. Avea nasul și urechile tăiate, 
ochii scoși, limba smulsă. Țăranii 
muncitori au jurat atunci să nu uite 
că dușmanul nu se dă in lături de 
la nici o crimă pentru a zăgăzui dru
mul celor mulți spre fericire. Tot a- 
tunci au jurat să înfăptuiască țelu
rile spre care îi călăuzește partidul, 
țeluri pentru care luptase Lazăr 
Cernescu.

*
Sint 7 ani de cînd țăranul sărac, 

comunistul Lazăr Cernescu, a fost

își aduce aminte de La
zăr cu adîncă recunoștință. El, pri
mul i-a pus în mină Istoria Parti
dului și l-a învățat să desprindă din 
rindurile ei drumul de luptă al ță
rănimii.

Amintirea Iul Lazăr, comunistul 
neînfricat, care a pus mai presus 
decit viața sa împlinirea sarcinii de 
partid, va rămlne de-a pururi vie in 
mintea oamenilor.

$i, așa cum glășuiește poemul: *

Iar în cartea care-acum 
își plinește asprul drum, 
cartea noastră, cartea vie, 
ce pooonut nost’o scrie, 
ai să fi și tu un rînd 
cu lumină sîmgerînd 
și în-tr-o slovă dintre toat». 
inima mereu ti-â bate.

_ M. CALIANU

* Din poemul „Lazăr de la Rusca” 
de DAN DEȘLIU

Mai multă atenție acțiunii de desțelenire 
în regiunea Craiova

concursul agricol au cuvintul
* * ♦

In scopul sporirii producției la hectar prin 
aplicarea tn practică a lucrărilor recoman
date de agrotehnică șl a metodelor avansa
te de muncă ale fruntașilor din agricultură, 
comitetul executiv al sfatului popular regio
nal Hunedoara a organizat anul acesta un 
concurs agricol intre cultivatorii de porumb, 
sfeclă de zahăr șl cartofi. La acest concurs, 
desfășurat în trei etape — comună, raion și 
regiune — au participat 3553 dc țărani mun
citori individuali, 89 de întovărășiri, 2 gos
podării agricole de stat șl 49 de gospodării 
agricole colective.

Trei din participanții premiațl la faza co. 
munatft, unde au participat numai țărani 
muncitori cu gospodării individuale, Împăr
tășesc cititorilor felul In care au lucrat pen
tru a obfine recolte bogate.

Producții mari de cartofi
La o consfătuire a 

cultivatorilor de car
tofi tinută în sațul 
Lăpușnic. am aflat 
că. pe terenurile ni
sipoase. cum sînt 
cele din comuna 
noastră, se pot ob
ține recolte mari de 
cartofi, dacă pămîn- 
tul e muncit bine..

O dată întors aca
să. am hotărit să 
muncesc așa cum în
vățasem dc acolo. 
Am pregătit terenul 
prlntr-o arătura a- 
dlncă de toamnă, 
tund totodată si 15 
tone de gunoi de 
graid. iar primăvara, 
îndată ce s-a zvîntal 
pămîntul. l-am gra- 
pat ușor. O mare a- 
toni le am dat alege
rii cartofilor d» să- 
mintă. Am ales car
tof: sănătoși, de mă
rimea unu) ou de 
găină. Pentru a-i 
iferi de boli, i-am tra
tat cu o soluție de 
formalină. apoi i-am 
dus îa Iarovizat. Im»- 
dlat ce timoul sa 
arătat potrivit de 
cald. am plantat car
tofii la o distantă de

30—40 cm unul de 
altul.

Cînd crimele plan
te au început să ră
sară, am executat 
prima lucrare cu o 
grapă ușoară, pen
tru a Ic înlesni creș
terea. După vr2O 
•două săotâmlni. am 
făcut Drima prașilă. 
Am prăsit de trei 
ori* iar la prașila a 
2-a și a 3-a. din cau
ză că la noi plouă 
destul de des. am si 
.mijșuroit.

In timpul recoltă
rii. am avut grijă să 
sortez cartofii. înlă- 
turînd pe cei bol
navi, tăkiți sau mîn- 
câți de șoareci. Am 
scos o producție de 
30.000 kg de cartofi 
sănunari la ha, ceea 
ce rnl-a adus, la con
cursul agricol, pre
miul I oe comună si 
pe raion. La premie
rea pe comună, am 
primit stofă pentru 
un costum de haine, 
iar Ia cea pe raion, 
o tocătoare de nu
treț.
Curuiu I. loanichiei 

țăran muncitor 
din satul Stretea

Fruntaș la cultura sfeclei 
de zahăr

De vreo oîțiva 
ani încoace, țăranii 
muncitori de prin 
părțile noastre au 
început să cultive 
sfeclă de zahăr pe 
suprafețe mai mari. 
Sfaituit de tov. ing. 
Tudor Gheorghe, șe
ful punctului agricol 
Dobia, am cultivat 
și eu această plantă 

pe o jumătate de hectar. Și nu-mi pare rău că 
l-am ascultai. îngrijind bine cuitura de sfeclă, 
am scos c:a mai mare producție din comună. 
Iată cum am lucrat:

Știam din conferințele ascultate la căminul 
cultural că sfeclei de zahăr îi priește pămîntul 
gras, afinat și bine aerisit. De aceea, trebuind 
să o însămînțez după grîu, mai întîi am deznii- 
riștit tesenul, iar spre toamnă l-am arat adine, 
îngropînd sub brazdă circa 15 tone de guno de 
grajd. In primăvară, ca să afinez solul și să 
distrug buruienile, am făcut o lucrare ușoară cu 
prășitoarea. Pentru ca sfecla să răsară și să 
crească mai repede, am pus în pămint sămînța 
iaiovizată. O dată cu sămînța am introdus șl 
superfosfat, apoi am tăvălugii pămîntul, pentru 
ca sămînța să aibă umezeală. Cind sfecla a 
început să răsară, am dat o prașilă oarbă, ca să 
distrug scoarța pămintultr. După clteva zile, am 
executat prima prașilă, făcînd totodată buche* 
tatul și răritul plantelor. In total am dat 4 plă
țile.

Cînd frunzele au prins să se îngălbenească, 
am început recoltatul. Am obținut 26.000 kg 
de sfeclă de zahăr la hectar. Fiindcă n-au 
îngrășat suficient pămîntul și n-au completat 
golurile d n cultură cu plante luate dc acolo 
de unde răsăriseră prea dese, consătenii mei au 
obținut o recoltă mai slabă.

De altfel, nici eu nu am icspectat întrutotul 
prevederile agromirtimu-lui. Am dezm rișlit cu 
înl’rziere și tot cu Int'rzlcre am făcut arătura 
adtacă. Insă, în anul viitor sînt hotărti să lucrez 
•mai bine, pentru a pute3 obține o producție și 
mai mare și astfel să mă număr din nou 
printre fruntașii satului.

pe o jumătate

A apărut:

DRUMUL BELȘUGULUI
Organ al Ministerului Agriculturii 
și Silviculturii pentru îndrumarea 
gospodăriilor colective și întovără

șirilor agricole
Nr. îl (19) - NOIEMBRIE 1955

Din cuprins:

*** Planul de producție — plan 
al întăririi economico-orga
nizatorice a gospodăriilor 
colective.

*** Calendarul Drese dintelui

Ing. Ștefan Dinu: Știința — armă 
de lupta a colectiviștilor și în
tovărășirilor

Valeriu Dumitrescu: Contractul cu 
S.M.T trebuie respectat.

Nicolae Mîdăuș : Primii pași pe ca
lea gospodăriei colective

Petre Bîcu : „Aurul alb“ al ogoare
lor noastre

Dr. I. Martin: Casa-laborator din 
Lenauheim

Iile T. Avram: 7.000 kg porumb 
știuleți la hectar

Ing. V. Comamcscu: Alegerea și 
păstrarea cartofului de sâmînță

Ioslf Bogi: Hrănirea taurinelor cu 
nutreț murat și borhot de sfeclă

Ing. zoot. Teodor Ștefănescu: Hră
nirea și îngrijirea scroafelor plin» 
în timpul ierni»

Marin Telea: Din munca mea de 
secretar-casier al întovărășirii a- 
gricole

Silviu Imberg: Se apropie darea dn 
seamă anuală

Anul trecut ân regiunea Craiova 
au fost desțelenite izlazuri comuna
le cu o proouetivitate foarte scăzu- 
tă, ca si multe terenua i( neproductive. 
Atit De aceste suprafețe, cit si pe 
cele desțelenite in ceilalți ani. s-au 
cultivat plante de nutreț th vederea 
asigurării hranei animalelor, obti- 
nîndu-se producții deosebit de bune 
la hectar. De exemplu, la secara 
furajeră semănată m conve.er pe 
izlazurile comunale din Băilesri și 
Studina, s-a recoltat peste 18.000 
kg de masă verde la hectar, iar pe 
loturile scmincerc, producțiile de 
porumb boabe la hectar au deoășit 
2.000 kg. Pe aceste izlazuri și pe 
altele, cum ar fi cele din comunele 
Btirca, Segarcea etc., porumbul masă 
verde a dat 25.000 — 30.000 kg la 
hectar. Pdpenele furaier a dat, de 
asemenea producții mari: 30.000 — 
40.000 kg la ha.

Cu toate aceste frumoase re
zultate obținute în urma desțelenirii 
terenurilor și a însămlnțării lor cu 
plante furajere, newi-le de hrană ale 
animalelor existente în regiunea 
Craiova fiind destul de mari acestei 
regiuni i s-a trasat ca sarcină să des
țelenească omul acesta încă 5.000 ha. 
Volumul lucrărilor efectuate însă 
pînă în momentul de fată este foarte 
mic, planul pe întreaga regiune fi
ind realizat numai într-o proporție 
de 18,4 la suta. Acest lucru dove
dește că organele Agricole și comite
tele executive ale sfaturilor populare 
din regiune® Craiova sînt departe dc 
a privi cu toată seriozitatea această 
acțiune.

Conducerile unou S.M.T.-uri. ca. 
de exemplu. S.M.T. Cîrcea. (direc
tor tov. I. Aîarcu) minimalizează im- 
portanta desțelenirii terenurilor ne
productive sau slab productive.

Nioi în gospodăriile de stat din 
regiunea Craiova siituatia nu este 
mai îmbucurătoare. In această re
giune deși există gospodării care au 
terminat însămîntările de la data 
de 26 octombrie (G.A.S. „lancu Jia- 
nu" si G.A S. Urdarî). lucrările de 
desțelenire plenifioate nu au în
ceput DÎnă în prezent.

O slabă activitate se desfășoară si 
în comune de către tehnicieni și sfa
turile populare. De exemplu. în co-

munele Plesoiu sl Predesti. cu toate 
că există atelaje suficiente, pînă a- 
cum nu s-a trecut la lucrările de 
desțelenire. Tehnicianul Stocheci Ni
colae de la punctid Belot, de care 
aparține comuna Plesoiu. cit si teh
nicianul Anania Nico-lae de la punc
tul agricol Breasla, de caro aparține 
comuna Predesti. nu aU dus nici un 
fel de muncă nenttu a lămuri țăranii 
muncitori asupra marilor avantaje 
pe care le pot avea prin însăminta- 
rea cu plante furajere a izlazurilor 
slab productive.

Un alt aspect al felului defectuos 
de organizare a muncii este și 
folosirea nelustă a referenților cu 
baza furajeră de la regiune și raioa
ne, oare, în loc să fie lăsațl să lu- 
oreze oe linia specializării lor, sînt 
antrenați țn alte munci. Mobilizați 
*ntr-un na:<xn sau în citeva comune 
tn oampania agricolă de toamnă, re- 
ferenții cu baza furajeră nu au pu
tut să-și desfășoare munca de îndru
mare și control în întreaga rază de 
activitate a lor și, pentru a se a- 
chiba, totoșl, într-un fel de sarcinile 
’.or, au recurs metoda birocratică 
de a trimite tot felul de circulare pe 
teren. Datorită acestui „5111“ de 
muncă, s-a ajuns ca. în prezent, re
giunea Craiova să fie printre re
giunile codașe in executarea lucrări, 
lor de desțelenire.

Timpul este destul de înaintat. 
Din cauza vremii care este foarte 
schimbătoare în acest sezon si a 
zilelor care sînt scurte, fiecare ceas 
bun de lucru trebuie folosit din nlin. 
Atît Duecțla agricolă regională (di
rector tov. Bărbuceanu Stefan), cit 
și Tnistml regional Gostet (director 
tov. Nicolaescti Nicolae), trebuie să 
privească cu toată seriozitatea oro- 
blctna desțelenirilor, a căror execu
tare nu mal poate fi amînotă.

De asemenea, se impune ca 
S.M.T.-urile să sorii ne mai mult a- 
censtă acțiune si să-sl respecte obli
gațiile asumate prin contractele in- 
che ate pentru executarea la timp a 
lucrărilor de desțelenire. Numai în 
telul acesta, mai poate fl îndeplinit 
în acest an în regiunea Craiova ola
nul de desțelenire.

C. DIMITRIU

POPA IACOB
țăran muncitor din comuna Dobra

Citiți și răsp în di ți
ZIARUL

„AGRICULTURA NOUĂ»

Abonamentele se fac prin 
oficiile poștale, factorii poș
tali și difuzoril voluntari de 
la sate, din S.M.T.-urî, gos
podării agricole de stat, gos
podării colective etc.

Costul unui abonament 
este: pe 3 luni — 5 lei; pe 
6 luni — 10 lei; pe un an — 
20 lei.

Primul candidat : 
din țara

Zilele trecute, la Institutul agro
nomic „Nicolae Bălcescu” din Bu
curești, a avut loc primul consiliu 
științific din tara noastră oentru 
acordarea titlului de candidat in 
științe agricole.

Teza dizertațici „Influența regi
mului dc nutriție și umiditate asu
pra producției de bumbac'4, susți
nută de aspirantul Gheorghe Bil- 
teanu, a fost ascultată cu viu inte
res de un numeros auditoriu, in 
sala, au fost prezehți, pe lingă 
membrii din conducerea Institutului 
și Consiliului științific al facultății 
de agricultură, delegați ai Ministe
rului Invatăitlintulul. al Ministeru
lui Agriculturii si Silviculturii, pro
fesori. conferențiari, asistenți șl 
student! de la Institutul agronomic, 
directori de secție, șefi dc sectoare 
și cercetători de la institutul de cer
cetări agronomice din București, 
profesori si cercetători de la alte 
institute din țară, precum și un 
marc număr dc oameni din produc
ție.

Luînd cuvintul. numeroși oameni 
dc știință din tara noastră, ca: aca
demician profesor Gheorghe lones- 
cu-Sisești, profesor dr. I. Safta, pro-

în științe agricole 
i noastră

fesor dr. Nichifor Ceapolu, inginer 
1. Bălan, directorul stațiunii experi
mentale I.C.A.R. Brinceni. inginer 
Tr. Cărpinișan, șef de sector la a- 
mellorarea bumbacului din I.C.A.R. 
etc., au scos în evidență importanța 
practică și științifică a tezei susți
nute de aspirant. Tot in cadrul șe
dinței s-a arătat că aspirantul 
Gheorghe Blltcahu are o bogată 
activitate ne tărim științific si di
dactic. A publicat 7 lucrări origina
le. 3 comunicări, un număr de 20 
articole si lucrări de popularizare 
etc.

După discuții, lucrarea a fost su
pusă votului ceior 11 membri ai 
consiliului științific, care s-au de
clarat de acord în unanimitate asu
pra acordării titlului de candidat în 
stîințe agricole tovarășului ing. 
Gheorghe Biltcanu.

Publicul a aplaudat cu multă căl
dură meritele deosebite ale tov. 
Gheorghe Bilteanu. La sfîrșltul șe
dinței. tov. prof. Fiorin Gîlcă, deca
nul facultății de agricultură, a urat 
Primului candidat în stiinte agricole 
din țara noastră nOi succese in 
munca sa didactică si dc cercetări.
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O sarcină de seamă:
grăbirea pregătirilor de iarnă în sectorul mecanic

Constatări în unitățile agricole de stat din raionul Alexandria

Put,ne<-ne,.mai desParl de perioada cînd brigăzile de trac- 
toare ale S.M.T.-urilor vor fi retrasa de pe teren, urmînd a sc începe 
revizia și reparația de iarnă a utilajului. In acest scop, asigurarea 
unor cit mai bune condiții de muncă și de trai pentru mecanizatori 
constituie una din sarcinile de seamă ce revin conducerilor unități
lor agricole de stat.

In raionul Alexandria din regiunea București, există unele 
unități agricole de stat unde conducerile respective s-au preocupat

Condiții bune de muncă

îndeaproape de această problemă ți au luat măsuri In vedere* In
tensificării pregătirilor pentru Iarnă. In ateliere au fost instalate
sobe, s-a revizuit și completat Instalația electrică, dormitoarele au 
fost văruite și bine amenajate, iar cantinele au fost aprovizionate 
Cu alimentele necesare.

In raionul Alexandria, sint insă și unele unități agricole de 
stat unde, din cauza lipsei de răspundere cu care a fost privită a- 
ceastă problemă, pregătirl'c pentru iarnă In sectorul mecanic sini 
mult rămase în urmă. Este necesar ca in aceste unități să fie luate 
toate măsurile ce se impun pentru ca, to!osindu-sc timpul ce a 
mal rămas pînă la retragerea brigăzilor dc tractoare din teren, să 
fie asigurate bune condiții de muncă și de trai mecanizatorilor.

Publicăm mai jos cttcva constatări in legătură cu felul în care 
se desfășoară pregătirile In vederea iernii în unitățile agricole de 
stat din raionul Alexandria.

Cine intra în iarna trecută in 
tr-unul din atelierele centrului me
canic S.M.T. Drăgănești nu putea 
râmîne mulțumit de condițiile de 
muncă ce fuseseră create mecanici
lor, turnătorilor și celorlalți mun
citori care lucrau in aceste ateliere. 
Sobe nu existau decît în cîteva în
căperi. dar si acelea, din cauza 
instalației defectuoase, scoteau atî- 
ta fum. î-neît muncitorii preferau 
să lucreze în irig; nu existau nici 
mijloace pentru transportul

La G« A* S* Vitănești
Venind cu autobu

sul dinspre Alexan
dria spre București, 
privirile călătorilor 
sini atrase spre 
stinsa de un șir de 
clădiri albe, acoperi
te cu țiglă roșie.

E seară și s-au a- 
prins becurile elec
trice. Unul cite unul, 
tractoriștii gospodă
riei. după ce au tras 
sub remize mașinile 
Si au luat masa la 
cantină, intră in dor
mitoare. Mai înainte 
ei au vizitat ate
lierul in care se vor 
face reparațiile în 
timpul iernii. Au ră
mas plăcut surprinși 
de faptul că tencuia
la Căzută a fost re
făcută. pereții ou fost 
varuifi, in atelier a 
fost instalat un grup 
electrogen nou pen
tru tortă $i lumină 
Si s-au așezat sobe 
Cu iniectoare cu mo
torină.

Iată-l pe tractoris
tul Anghe! Nicolae 
care a realizat în a- 
cest an, pină la 7 
Noiembrie, 1000 de

hantri... lată-l șt pe 
tractoristul Dumitru 
Gheorghe, care, în 
campania agricolă 
din toamna aceasta, 
a realizat 470 de han
tri, in loc de 143, fă- 
clnd și o economie de 
565 litri de motori
nă... Cu toții sint ve
seli. $i au și de ce: in 
seara aceasta, ei au 
terminat și planul 
arăturilor adinei pe 
întreaga gospodărie.

Dormitoarele, cu 70 
de paturi, fiecare pal 
avînd perne, cearcea
furi și pături, parcă ii 
îmbie... Camerele sint 
frumos tapetate șl 
împodobite Cu lozinci 
mobilizatoare. In mij
locul fiecărei camere: 
există o masă, avînd 
in jurul ei. mat mul
te scaune. In perete, 
este instalat un di
fuzor al stafiei de ra
dioamplificare.

In anticamera fie
cărui dormitor au 
fost instalate chiuve
te pentru spălat. N 
departe de grupurile

Un loc
Cabina portarului e închisă. Prin 

gemuleț. Poți vedea bine înăuntru- 
tencuiala căzută, dușumeaua soar
tă.

Alături, la o altă clădire în care 
trebuie să st facă centricubatul 
pompelor dp injecție și reparatul 
motoarelor, lipsesc cu totul ușile și 
geamurile, iar cărămizile în multe 
locuri sînt căzute. Mai departe, la 
atelierul central. In mlllocul săli: 
strungurilor, dau peste o băltoacă 
de apă. Ciudat lucru • doar afară 
drumurile sint zvîntate.

— S-a adunat apa care a pă 
truns prin tavan. îmi explică me
canicul motorist Nită Ion. Iată 
cum ne-a prins începutul lucrărilor 
de renarațli.

N-am mat întrebat pe șeful 
atelier cînd se vor instala ușile, 
restrele $i sobele, ci am plecat 
sediul 
vreo 3

Tov. 
rector
în birou. Așa cum îmi spuseseră 
muncitorii. în birou totul străluceai 
ferestrele, pardoseala fuseseră vop 
site proaspăt...

— Nu s-an făcut pînă acum re
parații la ateliere în vederea iernii

stațiunii, care se află 
km de aici.
Cnipcea Gheorghe, noul 
al S-M.T.-ului Brfnceni.

Noi construcții 
de xoios obștesc

An de an, satele regiunii Oradea 
devin mai frumoase. Sprijiniți de 
sfaturile populare, țăranii muncitori 
iși construiesc prin auioimpunere, 
cu posibilități iacale, noi cămine 
culturale, școli, dispensare și alte 
clădiri de interes obștesc.

In satele Valea Ungurului, Sirbi, 
Aleuș, Plopiș. Virșolț, Cerișa și al
tele din raionul Simteu, bunăoară, 
unde in timpul regimului burghezo- 
moșieresc peste 8U la Sută din lo
cuitori erau neștiutori de carte, au 
iosl construite in ultimii ani nume
roase școli, cămine culturale, etc. 
Totodată, țăranii muncitori din sa
tul Plopiș au inaugurat nu demult 
un dispensar, cea de a 5-a cons
trucție social-culturală din satul lor, 
cei din comuna Nușjalau, raionul 
Simleu, primii pe raion care și-au 
achitat sumele prevăzute in autoim- 
punere anul acesta, au instalat 
printre altele in comună o stație de 
radioamplificare. Țăranii muncitori 
din satele raionului Săcueni 
construit și reparat 13 școli, 11 
mine culturale, au electrificat 3 
nune etc.

Cum muncim noi pentru indeplin:rei
planului de colectări

cumscripții din comună i s-a rec 
tizat cîie un membru al comiteti 
executiv sau un deputat, in spr 
nui acestora, au rost repartizați u 
un număr de 3-4 țăran.’, muncii 
fruntași in muncile agricole și 
colectări, care. împreună cu resțx 
sabiiul -de circumscripție, au c 
muncă de lămurire în rîndul săte 
ior, îndemnîudu-i să-și predea 
timp coiele datorate statului.

O rodnică activitate in acea: 
privință au desfășurat țăranii mi 
ci tori fruntași la colectări Mai 
A. Herea. Mihai I. Gheorghe. A 
hăilă Niculae si alții.

Un rol deosebit l-a avut in gr 
birea colectărilor întrecerea ce 
fost organizată între circumscripț 
Cele mai bune rezultate in cadr 
întrecerii au fost obținute de ci 
cumscripfia de care răspunde dep 
tarul comunist Petre I. Popa.

Din cînd in cind. duminica si 
în alte sărbători, noi organizăm ; 
dunări la căminul cultural în cadr; 
cărora, printre alte probleme disci 
tam și despre modul cum se desf; 
$oară colectările. Cu acest orile 
sint evidențiat* țăranii muncîto 
fruntași și sînt arătati codașii. I 
acest scop folosim și panou'i de < 
noare din fata sfatului popular. c 
și gazeta cetățenească. Țăranii mur 
citori Petre Urse. Ion N. Erie < 
alți cîtiva care tărăgănau de la ■ 
zi la alta predarea cotelor. Țnn< 
criticați la gazeta cetățenească si-ai 
predat a doua zi coteie de poruml 
datorate statului.

Cu sprijinul țăranilor muncitori 
sfatul popular din comună a urmă 
rit ca chiaburii să nu se sustragi 
de la colectări, ci să-si predea în in 
tregime cotele. De pildă, cînd chia
burii Alexandru State și Sandi 
Gheorghe Marin au încercat să sa
boteze colectările, au fost demas- 
câți la timp de către țăranii mun-

s In ultimii ani. comuna noastră 
Girbovi, ca și multe alte comune din 
cuprinsul patriei, a- căpătat o nouă 
înfățișare. Cu sprijinul statului și 
prin contribuția țăranilor muncit >ri 
d.n comună, aici s-au ridica. un 
dispensa-;, o casă de nașteri, un 
cămin cultural si alte instiiuți; de 
folos obștesc. Nu va trece mu.t și 
comuna noastră va ii electrificată.

Convinși de superioritatea lucră
rii pămîinTuiui în tariale mari și 
cu mijloace mecanizate, pesie 60 de 
familii de țărani muncitori de la noi. 
urmînd îndemnul partidului, și-au 
unit de bună voie pămîntul și prin
cipalele mijloace de muncă și au 
alcătuit o gospodărie agricolă colec
tivă. In cadrul acestei gospodării, 
ei își făuresc an de an o viată tot 
mai fericită și mai îndestulătoare.

Țăranii muncitori din comuna 
noastra socotesc ca pot contribui 
din plin ia întărirea staiuiui denia- 
crat-popuiar prin realizare* ia twnp 
si in întregime a pj’anuiu: de co.ec- 
tare a produselor agricole.

Cspre minuna iiecaruî țăran mun
citor de la noi. putem constata că 
azi, comuna noastră se numără 
printre comunele fruntașe din re
giune la colectări, ca. de altfel, și la 
muncile agricole. Așa. de pildă, plă
nui anual la colectările de griu a 
lost reaiiizat în procent de 100 ia 
sută încă de la treieriș. fa iapte de 
vaca aproape 90 ia suta, ia lapte de 
oaie și îa iînă suta (a suta, iar la 
fin. in proporție de 99 la sută. In 
curs de realizare este ș: pianul a 
nual la colectările de cairne.

O mare ateniie am acordat 
organizării muncii de colectare 
produselor agricole de toamnă 
îndeosebi acțiunii de colectare a 
rumbului. I inînd scama de faptul 
că în anul acesta bogata recoltă de 
porumb s-a copt cu oarecare întâr
ziere. noi am îndemnat ne țăranii

i ce stei instalații, după cum ne spu
ne tov. Lăzarescu Victor, directo
rul centrului mecanic, atelierele p;>t 
fi foarte bine încălzite.

Pentru a transnorta cu ușurință 
motoarele în încăperea unde se 
face rodajul, aci a fost instalat un 
pod rulant, iar în scopul evitării 
umezelii provenite de la motorina 
ce se scurge cu prilejul acestei o- 
perații. s-au făcut canale de scur
gere și evacuare.

Afară, de-a lungul ogrăzii, am 
văzut o linie lungă de decovil pe o 
distanță de 200 m. Cu aiutorul va- 
gonetelor. diferite organe ale trac
toarelor ce se demontează sint adu
se repede în hala de montaje. Ast
fel. muncitorii vor fi scutiți să mai 
transporte cu brațele piesele de la un 
ioc la altul. In sala strungurilor ș 
în alte ateliere unde mașinile sint 
acționate de motoare cu curele, au 
fost așezate apărători împotriva 
accidentelor. De altfel, luarea mă 
surilor de proiecție a muncii con
stituie una dintre preocupările dc 
seamă ale conducerii centrului me
canic Drăgănești. Aceasta și-a dat 
seama, din experiența anului tre
cut. că, pentru a îndeplini pianul 
de reparații, pentru a sprijini 
S.M T.-urile si gospodăriile de stat 

. — ---------- „ - -. să-și pregătească din ti mu utilajul
, hala de montaje, ca și la celelalte : necesar muncilor de primăvară, e 
1 încăperi ale centrului mecanic, a j nevoie. în primul rînd, să asigure 
fost construită o instalație de în-I toate condițiile pentru buna desfă- 
călzire aerotermică. Cu ajutorul a- • șurare a lucrului.

Pregătiri pe jumătdte

piese-

au 
că- 
co-

sociale. se lucrează 
de zor la terminarea 
unui castel pentru 
ană. Conducerea gos
podăriei a procurat și 
un generator de va
pori, pe care l-a in
stalat într-una 'in 
camerele celui de al 
doilea grup social.

.„In vreme ce trac
toriștii iși pun pija
malele de noapte, pe 
ușa primului dormi
tor a intrat șeful de 
atelier Căpățină Stan. 
FI ut urina o hlrtie pt 
care o ține tn mină, 
el le spune tractoriș
tilor :

— Conducerea gos
podăriei ne-a apro
bat cererea. De mu- 
ne. orice tractorist 
poale să cumpere 
cile un litru de lapte 
pe zi cu 1.47 lei. .4 
fost aprovizionată 
cu cele de trebuință 
Si cantina- Azi au 
sosit si lemnele de 
foc... Ei. ce spuneți» 
tovarăși 7 Avem a- 
cum condifil bune 
pentru ca munca 
noastră să fie cil 
mai rodnică.

lor grele de la un loc la altul, 
același timp, muncitorilor — . j  _aii. r* • •_

___  . -_________  n 
același timp, muncitorilor — multi 
veniți de prin părțile Giurgiului — 
nu li sc amenajaseră dormitoare.

Anul aceștia, la centrul mecanic 
S.M.T. Drăgănești au fost create 
cu totul alte condiții dc muncă. In

— Noi. tovarăși, ne-am pregă
tit pentru iarnă mai bine decît 
anul trecut. Ca să dau mimai cî- 
teva exemple, o să vă arăt întîi că 
am construit din resurse locale un 
aparat pentru alezat lagărele pa
liere la tractoarele K.D.-35; al 
doilea, am amenajat o secție de 
turnătorie unde o să putem face 
bucșe, fulii. dofe; ite capace, iar la 
cubilou, chiar roți dințate. Așa e 
că am luat-o din timp și nu se mai 
poate spune c-o să ne prindă iar
na alergind după piese ?

...$1, în timp ce vorbește, tov. 
ing- Barbu Gabriel, mecanicul șef 

privește în-al S.M.T. Na nov. mă 
trebător.

— Dar cu atelierul 
II întrerup eu.

— Eh. aici e buba.

cum sta ti ?

_... _ ____ Intr-adevăr,
ne-am pregătit noi. dar numai pe

ol nepăsării
din vina șefului mecanic Vîrban 
Iancu. care a ținut loc de director, 
mi a spus tov. Ciupcea. căutînd să

Unii tovarăși din conducerea 
stațiunii au dispus vînzarea porci
lor de la gospodăria anexă pe mo
tiv că sint rahitici șt nu vor pu
tea fi îngrășați. Cumpărătorii 
insă au fost chiar acești tovarăși

la

i treacă sub tăcere faptul că. de la 
I venirea lui în stațiune, 
mai întîi să-și pună la 
roul propriu !

— Dar lemne de ce 
aduse pină în prezent ? 
nu au fost instalate ?

— Tot din cauza șefului mecanic, 
care a dovedit o totală delăsare și 
în ce privește îndeplinirea plano- 
Iu; de producție. Așa se și expli
că de ce. în loc ca tractoriștii să 
fie mobilizați să execute 
prevăzute în contracte la 
gospodării colective și 35 
tovărășiri agricole pe care 
vește S.M.T. Brinceni. ei

i. a căutat 
punct... bi-

•nu au fost 
Sobe de ce

lucrările 
cele 3 
de în- 

le deser 
_____ _______ au fost 

de pe avum chemați în stațiune. 
De altfel, planul de producție din 
campania de toamnă e îndeplinit 
numai în procent de 26 la sută... _ 

...Am intrat si în l,.. 
tractoriștilor. Am găsit aci

di- 
sti

UN PORC:
Asta-s eu? Cine-ndrăznlt-a ? 
Cimbru Drie ori Vîrbân ? 
Să mă vadă oricine 
CM mi-s eu de dolofan...!

AL DOILEA PORC:

Intr-un fel poate-au dreptate; 
Pentru citi bani au plătit 
Ar fi cumpărat din piață 
Niște ..ogari", negreșit 1

dormitoarele 
_________ _____ ____ _J numai 
7—8 paturi, si acelea fără saltele...

Gît privește grifa pentru aprovi
zionarea de iarnă a cantinei, con 
ducerea stațiunii nu a luat pînă a 
cum nici o măsură.

Este timpul ca tovarășii din con 
ducerea acestei stațiuni, cu spriji
nul! serviciului regional S. M. T.- 
Bucuresti. să pună capăt nepăsării 
cu care privesc importanta proble
mă a pregătirilor în vederea iernii.

jumătate. Si vina principala tn 
privința aceasta o au... tovarășii 
din conducerea stațiunii. Deși ate
lierul cel nou a fost ccnstruit încă 
dm anul 1953, se pare că el o să 
rămină si în iarna ce urmează cs 
o insulă într-o mare de... nămol! 
De ce? Pentru că nici pînă acum, 
la mijloc de noiembrie, nu a fost 
amenajată măcar o singură cale 
de acces pentru mașini și oameni 
către atelier.

Am vizitat si eu atelierul mo
dem. prevăzut ou numeroase încă
peri pentru ca reparația utilajului 
să se execute dună metoda pe an- 
samble. Această construcție este 
ridicată în apropierea vechilor clă
diri, dar. în mijlocul... ogoarelor: 
de țur-împreiur. arătură adîncă. E 
ușor de 
înțimpla 
ploi mai

închipuit, deci, ce se va 
atunci cînd Vor înc^oc 

abundente si Vj» ninge.

arDesigur că neajunsul acesta 
putea fi evitat prin amenajarea 
unei căi de acces către atelier. Dar 
nic' directorul stațiunii, tov. Necu- 
noscutu Marin, si nici vreun alt 
tovarăș din conducere nu s-au preo
cupat pînă acum de problema a- 
ceasta.

De altfel, faptul că în momentul 
de fată se lucrează la instalația e- 
lectrică în atelier, că nu au fost 
încă montate sobe in diferitele în
căperi ale atelierului, dovedește 
slaba preocupare a conducerii sta 
tiuni pentru asigurarea unor bune 
condiții de muncă ne timnul iernii 

Timpul însă nu așteaptă In cu- 
rînd. S.M.T. Xanov. ca. de altfel. 
Si celelalte S.M.T.-url din tară, va 
trebui să facă fată sarcinilor ce-i 
stau în fată tn perioada de iarnă. 
De aceea, conducerea acestei sta- 
țhjnî are datoria să privească cu 
toată seriozitatea problema termi
nării în cel mai scurt timp a pre
gătirilor pentru iarnă.

Sat electrificat
In satul Barabanț, raionul Alba, 

regiunea Hunedoara, s-a petrecut 
zilele acestea un eveniment deose
bit : in sat s-au aprins primele 
becuri electrice.

Printre primii care și-au introdus 
lumină electrică în casele lor, au 
fost țăranii muncitori Corneli Trip- 
șea, Ioan Mirza, Traian Fleșer.

Satul Barabanț este cel ae al pa
trulea sai electrificat anul acesta 
in raionul Alba.

—O—

Prin muncă voluntară
In cinstea celui de ai 2-iea Con

gres al P. M. R. țăranii muncitori 
din salul Stupina, raionul Drăgă- 
șani, au terminat construirea nou
lui local de școală, ridicat prin 
muncă voluntară și cu sume pro
venite din autoimpunere.

In ultimii trei ani. în regiunea 
Pitești, din suma de aproape 13 mi
lioane realizată din autcunpuneri, 
au fost construite și reparate 17J 
de clădiri, dintre care 77 de școli 
și cămine culturale. In curs ae exe
cutare Sau reparare sini încă 300 
de construcții obștești. In adunările 
populare linule în regiune, s-a ho- 
tării să fie date in funcțiune in 
scurt timp 124 de școli și cămine 
culturale, 6 dispensare și băi pu
blice. să se elcctrifice 22 de comune.

-•’O'*-'

Mașini și unelte agricole 
în coutuk anu.ui viitor
Plini de mîndrie patriotică, mun- 

citOKi, inginerii și tehnicienii de la 
uzina de mașini și undite agricole 
„7 Noiembrie" din CnafoVa au ra
portat țn ziua de 11 noiembrie în
deplinirea -angaiiameiitelor luate m 
cinstea celui de al 2-iea Congres al 
P.M.R. fiind hotârîți ca pină la 23 
decembrie să obțină noi succese in 
activitatea lor!

Rodnica activitate depusă
comuniștii Constantin Trandafi- 
rescu. Ion Tănăsejcu, lăcătușul 
Constantin Buica, forjorii Petre 
Preda și Gh. Miiitaru și de alti 
muntași ai întrecerii socialiste a 
făcut ca prevederile Dianulnii de stat 
pe 1955 să fie îndeplinite cu 68 
zile înainte de termen.

In cinstea Congresului partidului, 
anul acesta la uzrna ,»7 Noiembrie" 
s-au produs peste prevederile pl<a 
nului mașini agricole i>n valutare de 
6.000.000 lei. Constructorii de <a 
uzina ..7 Noiembrie" au livrat ’agri
culturii peste plan, printre altele, 
1100 grape cu colți, 145 grape ste
late, 200 tone piese de schimb din 
fonta. 40 prese de fîn, 358 tăvălugi 
dințați, 180 de vagoneți oasculanți.

Indepli-nindu-și înainte de termen 
sarcinile primului plan cincinal, co
lectivul acestei uzine a realizat 
peste prevederile nlainuhii mai mult 
de 24.000 bucăți de mașini agricole, 
precum și 3183 tone oiese de 
schimb.
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muncitori să înceapă recoltatul la I s? obligați să respecte legile 
timpul potrivit — după ce cultunie 
au ajuns în faza de maturitate — 
iar la baza de recepție să predea 
numai porumb de bună calitate și 
bine uscat.

Toate aceste probleme le-am dis
cutat in una din ședințele avute cu 
obștea satului înainte de a începe 
recoltatul. Cu acest prilej, multi tă- 
rani muncitori care au luat cuvimu. 
și-au luat angajamentul ca. în 
cinstea celui de al doilea Congres 
al partidului, să-și achite printre 
primii obligațiile către stat. Pentru 
ca acțiunea de colectări să se des
fășoare în mod organizat, sfătui 
popular al comunei, in colaborare cu 
organele de colectări și cu spriji
nul organizației de bază a alcătuit 
din timp un plan de lucru. Pe baza 
acestui plan, au fost organizate 
convoaiele, s-au stabilit responsa
bilii de convoaie, iar fiecărei cir-

statului.
Rezultatele muncii depuse de noi 

în scopul realizării planului de co
lectări nu au înttrziat să se arate. 
Pînă în prezent, peste 90 la sută 
din cotele de porumb si alte produ
se agricole de toamnă au fost trans
portate la baza de recepție. Țăranii 
muncitori din comuna noastră, recu
noscători partidului și statului pen
tru aiutorul ce li-1 dă. sînt hotăriti 
ca în cinstea celui de al doilea Con
gres al partidului să-și achite in 
întregime toate obligațiile către 
stat.

MARIN MAXIM
președintele comitetului executiv 

al sfatului popular 
Girbovi, raionul Urziceni

ION TABIRCA 
împuternicitul comunal al Minis

terului Colectărilor

Munca la baza de recepție din Gherla 
să fie mai bine organizatăL- •

In această perioadă, la baza de 
recepție din Gherla regiunea Cluj 
sosesc zilnic cu atelajele sute de 
producători agricoli pentru a-și pre
da cotele de produse agricole de 
toamnă cuvenite statului. Pe bună 
dreptate, dorința fiecărui țăran mun
citor sosit aici este de a-și preda co
tele într-un timp cît mai scurt ca 
apoi să se poată întoarce acasă. Da
torită însă slabei organizări a mun
cii. producătorii agricoli care vin la 
această bază sînt nevoiti să aștepte 
de dimineață pînă seara tirziu ca să 
le vină rîndu! să-si predea cota 
respectivă.

In cadrul laboratorului de analiză 
a produselor agricole munca se des
fășoară anevoie. Aici, unde ar tre
bui să lucreze ce! puțin 8-10 oameni 
pentru a putea face fată situației, 
nu sînt decît 3-4 tovarăși. Nefiind 
destul de bine instruit!. munca lor 
este lipsită de operativitate. O altă 
lipsă constă in aceea că de cele cî
teva magazii ale bazei de recepție, 
situate în diferite puncte ale ora-

șuliîi. nu răspunde decît un singur 
magazioner Acesta oricît ar alerga 
cu bicicleta de la o magazie la a.ta 
pentru a primi și înmagazina cerea
lele aduse de producătorii agricoli, 
nici ne departe nu izbutește să preia 
cantitățile mari de produse ce sînt 
aduse zilnic.

Pentru o cît mai burtă desfășurare 
a colectărilor, este rtecesar, ca tov. 
Matei Andrei, șeful bazei de recep
ție Gherfa. să ia urgente măsuri de 
lichidare a lipsurilor semnalate. La 
rfndul lor. tovarășii din conducerea 
sfatului popular ăl raionului Gherla 
ca și împuternicitul raional cu co
lectările. tov. Lupșa loan sînt obli
gați să dea tot sprijinul ba2ei de 
recepție. Prin detașarea unor tova
răși din alte secții ale sfatului popu
lar raional și prin instruirea lor te
meinică. s-ar putea asigura ușor 
personalul necesar bazei de recent ie 
pentru perioada cît se desfășoară 
colectarea produselor agricole de 
toamnă.

S. GAVRILA

----------- Din experiența gospodăriilor agricole colective fruntașe ----------

Așa a devenit milionară gospodăria noastră
Vara aceasta s-au împlinit șase 

ani de la întemeierea gospodăriei 
noastre colective. La înființare, gos
podăria ouprindea 44 de familii de 
țărani muncitori oare-și uniseră da 
bună voie 45 ha de pămînt.

Pe atunci, gospodăria avea nu
mai cîteva căruțe, 5—6 vite și 2 
clădiri dărăpănate. Ln cei cîtiva ani 
care au trecut de la înființare, ca « 
devenit de nerecunoscut. Prin num
ea sîrguincioflsă a colectiviștilor no
ștri si cu aiutorul permanent al 
partidului, noi am reușit să facem 
din gospodăria aceea mică și săracă 
de la început o puternică unitate so 
cialistă care cuprinde astăzi 660 de 
familii de țărani muncitori — a- 
proape 90 la sută din locuitorii co
munei — are o suprafață de aproa
pe 2200 ha de nămîrrt arabil. As
tăzi. gospodăria noastră are peste 
1000 de animale de muncă și 
de producție, numeroase construcții 
gospodărești trainice $i încăpătoare, 
o uzină electrică de 150 C.P.. 2 
autocamioane, un tractor rutier, 
precum si un bogat oare de mașini 
șl unelte agricole.

Dezvoltarea multilaterală a gos
podăriei noastre colective a avut ca 
urmare o creștere continuă a vani 
tori’or bănești. încă din anul 1953 
venitul anual în bani al gospodăriei 
n 'lepăSlt s-.ima de I fftiliâh lei O 
dată cu creșterea veniturilor în bani, 
au cttscUt și mfiloădele bănești des
tinate fondului de bază.

Se știe că fondul de bază (indivi
zibil) este dovada cea mai grăitoare 
o muncii colectiviștilor pentru con
solidarea și sporirea avutului ob
ștesc. Iotă cum a crescut în cei 6 
ani fondul de bază (indivizibil) al 
gospodăriei noastre colective:

★
OBIS LUDOVIC 

președintele gospodăriei agricole 
colective „Înainte” din comuna 
Berveni, regiunea Baia Mare

★ ★

DATA Valoarea fondului de
bază (Indivizibil) în lei

(date preliminare)

31 dec. 1950 656.610
31 dec. 1951 910.342
31 dec. 1952 1.061.257
31 dec. I9M 1.453.133
31 dec. 1954 2.359.099
octombrie 1955 2.500.000

Din acest tabel, reiese că, în oc
tombrie 1955. valoarea fondului de 
bază în raport cu suprafața arabilă 
era de acum de 1.270 lei In hectar.

Rezultatele frumoase pe care le-am 
dobîndit în dezvoltarea avuției ob
ștești. în sporirea contiinuă a venitu 
riior bănești, se datoresc faptului că 
noi. sprijiniți și îndrumați înciea- 
proape de organele de partid, ne-mm 
preocupat permanent de ridlcairee 
producției în toate sectoarele de ac
tivitate ale gospodăriei noastre co
lective și, în primul rînd. de sporit-<\» 
producției agricole la hectâr

RECOLTE MARI 
LA TOATE CULTURILE

Cea mai mare parte din veniturile 
bănești realizate de gospodăria noa
stră provin din cultura plantelor d? 
dmp, care este principala ramură 
de producție în gospodăria noastră 
colectivă. Invățînd din bbgata expe
riență a colhoznicilor sovietici, -noi 
ne-am străduit. încă de ia începutul 
activității în comun, să obțimem re

colte sporite la hectar la toate cul
turile. In acest scop, cu sprijinul or
ganelor agricole și a! mecanizatori
lor de fa SLM.T.-Cârei, noi rte-am 
preocupat îhainte de toate de apli 
carea largă a metodelor agrotehnice 
înaintate. An de an, am semănat su
prafețe tot mai întinse după metode 
înaintate, cum sînt semănatul păiofl- 
selor în rtndurl încrucișate și al pră
sitoarelor în cuiburi așezate în pă
trat Așa, de exemplu. în toamna a- 
oeas-ta. noi am semănat în rînduri 
încrucișate aproape toată supra
fața destinata pătoaselor.

De asemenea, o mare atenție am 
dat și dăm folosirii pe suprafețe 
cît mai mari a îngrășămintelor na
turale si chimice. $i tn-deosebi. a 
gunoiului de grajd, in toamne a- 
ceasta, am transportat cu atelajele 
noastre si am împrăștiat pe cîmp 
pestî 800 tone de gunoi de grajd.

Noi am reușit și reușim să exe
cutăm toate lucrările agricole la ter
menele prevăzute în agrotehnică și 
în cele mai bune condiții, fiindcă m i 
rea majoritate a membrilor colecti
viști participă regulat fa lucru. Dupii 
ca-.culele noastre, anul acesta ;ei 
850 de membri încadrați :n brigăzi 
de producție au efectuat pînă acum 
cîte 200 de zi le-mu ncă în medie.

Hărnicia colectiviștilor, aplicarea 
metodeto-r agrotehnice înaintate au 
adus roadele așteptate. La griu. re
colta medie obtinntă în cei șase ani 
care au t.-eoirt d? la înființarea gos
podăriei a fost de 20-90 kg fa Iw, far 
fa porumb, de 2700 kg la ha. Anul 
acesta, am reușit să recoltăm la ha 
peste 2000 kg de grîu și 3000 kg de 
porumb boabe. Recolte bune am ob
ținut și fa plantele tehnice. Caecti 
viștii noștri se mîndcesc. de pildă, 
cu recolta deosebit de bogată obți-

nută fa cultura de cînepă. Față de 
1852 kg la hectar, cît am dobindit 
5n 1950, în 1953 recolta medie a ioM 
de 4645 kg la ha. in 1954. de 5872 
kg și anul acesta de aproape 600 » 
kg. An de an e crescut șl recolta 
la sfecla de zahăr: 24—25.000 kg 
în medie fa ha In anii 1954—1935. 
fată de 20—21.000 kg la hectar în 

1952—53. In total, cultura plan
telor de cîmp a adus in anul trecut 
gospodăriei noastre colective un ve
nit de peste 3.500.000 lei.

Urmînd sfaturile agronom Hor, 
gospodăria noastră a introdus tn 8 
nul agricol 1953—54 un sistem de 
asofament de tranziție care cuprinde 
un asofament cerealier pe 1200 ha.
un asofament special pe 500 ha, 
pentru cultura plantelor tehnice și 
un asofament furajer de 7 ani oe 
o suprafață de 300

DEZVOLTAREA 
AJUTĂTOARE

hectar*

RAMURILOR 
SI ANEXE

Dacă la înființare, sectorul zoo
tehnic al gospodăriei noastre colec
tive nu cuprindea decît 5—6 vite, in 
prezent, noi avem în proprietatea ob. 
stească numeroase animale printre 
care 691 de oi. 45 de vaci de lapte. 
180 de cabaline. 120 de porcine ’, 
mai avem de asemenea și 500 de 
păsări de curte. Efectivul de ani
male a crescut în cea mai mare mă
sură prin prăsilă și în mai mică 
măsură prin cumpărarea de ani
male de rasă

Pentru a crea sectorului nostru 
zootehnic cele mai favorabile con 
diții de dezvoltare, noi nu am pre
cupeții nici u«n efort. In primul rînd, 
am căutat că creăm o puternică 
bază furajeră oare să asigure <*ni- 
malelor o hrană îndestulătoare și 
substanțială atît pe timpul verii, cît 
și iarna. In acest an. de exemplu, 
noi am însiiozat 300 tone de plante 
de siloz, din care 80 de tone în 4 
silozuri moderne, de beton, constriu 
te de cu rînd

O deosebită atejiție am dat și a-

sigurăril construcțiilor necesare unei 
bune adăpoștiri a întregului parc de 
animale. In ultimii 3 ani, noi am 
construit uji grajd modern cu o ca 
pacitate de 120 de vaci, o materni
tate pentru 80 de scroafe, 2 saivane 
pentru oi, 3 grajduri pentru ani
malele de muncă

Harnicii și pricepuțli noștri cres
cători de anima.e din brigada zoo
tehnică s-au străduit să introduc 
metode înaintate de hrănire și in 
grijire a animalelor, cum sint : hră
ni rea pe bază de rații alcătuite știin
țific, în funcție de producția și 
greutatea fiecărui animal, masajul 
ugerului înainte și după muls, alăp
tarea vițeilor fa găleată și altele, 
tn felul acesta, am reușit să sporim 
tn marc măsură product ivi fa tea a- 
nimalelor. Așa. bunăoară, noi am 
obținut in anul trecut o producție 
medie de cca 2000 litri de lapte de 
fiecare vacă furajată. Rezultate deo
sebit de bune am obținut și din 
creșterea porcilor. De fa fiecare 
scroafă noi am dobîndit în medie în 
cursul acestui an cîte 9 purcei la o 
singură fătare. In ultimii 3—4 ani. 
gospodăria noastră a predat orga
nelor contractante sute de porci 
greși cu o greutate minimă de 120 
kg. Numai din veniturile realizate 
de pe urma porcilor valorificați, în 
primăvara anului trecut gospodă'fa 
și-a putut cumpăra un autccam!/n- 

Dezvolfar&a sectorului aootehnk a 
adus în fiecare ân gospodăriei n$’ 
stre venituri tot mai însemnate. •)c 
unde în 1950, gospodăria a obțitut 
din valorificarea produselor și pî?- 
dușilor animali abia 15.300 lei, n 
1954. venitul anual realizat din $x 

/ torul zootehnic s-a ridicat la suma 
de aproape 500 000 lei, far anul <a‘ 
cesta, vom reuși să obținem venituri 
cel puțin tot atit de mari ca anul 
trecut.

Foarte rentabilă s-a dovedit a ti 
în gospodăria noastră și cultura le
gumelor. In prezent, suprafața iri
gată cultivată cu legume este de 
20 ha si o vom spor! si mai mult 
în anii următori.

Bine cunoscute in tot raionul au 
fost anuil acesta recoltele mari de

ardei și varză obținute în gospodă
ria noastră colectivă, produse prin 
oare am contribuit fa o mai bună a- 
pro viziona re a oamenilor muncii de 
la orașe. Din legumicultura, gospo
dăria colectivă a obținut în 1954 
un venit de aproape 200.000 tei.

ln producția vegetală șl animală, 
gospodăria noastră colectivă folose 
ște în măsură tot mai mare tehni
ca modernă. Prin forte proprii, am 
reușit să ne procurăm o serie de ma
șini și unelte agricole, ce ne sînt 
absolut necesare. O mare parte din 
utilajele noastre sînl puse tn miș
care de energia electrică produsă dc 
uzina proprie a gospodăriei colecti
ve. Energia electrică furnizată de 
această uzină pune în mișcare două 
ascensoare în magaziile de cereale, 
un ferăstrău și un gater electric, 
diverse motoare în atelierele de fie
rărie. lăcătușerie și altele. De ase 
menea. în cadrul gospodăriei tune- 
ționcază o cărămidărie care ne dă 
posibilitatea ca. pe lîngă satisface
rea necesităților gospodăriei noastre 
să livrăm cărămizi și altor întreprin. 
deri si instituții. Iarna, mulți colec
tiviști lucrează Ln atelierul de »m 
pletit nuiele, unde se fabrică mobi 
lier $i diverse obiecte de uz casnic 
In atelierele noastre, sint reparate 
și revizuite toate mașinile $i unelte
le agricole — proprietatea eospodă 
rie! și anume 22 de semănători. 78 
de prăsitori. 3 cositoare mecanice și 
4 greble mîcanice. 16 tocători 
de nutret șt 14 tocători de sfeclă 
Rarnurlle-anexă au adus în anu;l tre
cut gospodăriei noastre colective un 
venit de peste 250.090 lei.

Datorită creșterii necontenite a 
vftrvtorllor realizate de gospodăria 
colectivă, numeroasele investiții ne
cesare pentru lărgirea continuă a 
producției au îost realizate in pr> 
nortie de 75—80 la sută din mijiou- 
ce’e Droprii ale gospodăriei

VIATA DEVINE MAI FRUMOASA

Creșterea veniturilor realizate ’n 
toate ramurile de producție, înflori
rea gospodăriei colective se res- 
frîng asupra întregii vieți a colec

tiviștilor din Berveni. Din 1953. da
torită dezvoltării multiîaterele. noi 
am reușit să asigurăm o creștere 
continuă a valorii ziiei-muncă. In 
anul acesta, colectiviștii vor primi 
pentru fiecare zi-muncă cite 8 kg 
de cereale, 1.50 kg de cartofi și alte 
produse, precum și suma de 10 lei. 

! Colectiviștii fruntași în muncă, oa 
familia iui Toth Gvufa sau a lui 
Varga Gvula. care au efectuat peste 
1000 de ziie-muneă, vor duce acasă 
cite un vagon de cereale și alte pro- 
duse si cîteva zeci de mii de lei. 
Numeroși colectiviști, printre care 
Iubesz lanoj. Tașicl Arpad și alții, 
care în trecut au fost argați pe mo
șia grofului Karolv Gvula. au de
venit astăzi oameni înstăriți, dubind 
o viață nouă, îmbelșugată si feri
cită. Nurrfaî în acest an. 27 de co
lectiviști $i-au construit case noi, 
încăpătoare și spațioase.

Trebuie să amintim, de asemenea, 
faptul că. în cadrul gospodăriei noa
stre. într-o clădire nou construită, 
Funcționează o creșă și o grădinița 
pentru 150 de copii, unde aceștia 
sînt înprih'ti f-n cele mal bune condi
ții.

înainte vreme, în comuna noastră, 
numai doi chiaburi aveau aparate de 
radio; acum, peste o sută de 601?b- 
tiviști posedă aparate de radio-re- 
cepție și ascultă seara diferite con
ferințe și frumoase programe muzi
cale.

In trecut, rar apăreau pe ulițele 
comunei noastre biciclete; în pre
zent. 100 de colectiviști au biciclete 
proprii, ha 3 și-au cumpărat Chiar 
motociclete noi.

Succesele obținute de noi pînă a- 
cum sînt un îndemn de a depune in 
viitor străduințe și mai mari, pen
tru continua înflorire a gospodăriei 
noastre și pentru continua ridicare 
a bunăstării colectiviștilor.



Conferința de la Geneva și-a încheiat lucrările Telegrama primului ministru U Nu

Declarația făcută de V. M. Molotov în ședința de închidere a conferinței
Domnilor,

Conferința noastră a fost convocată 
In urma hotăririi șefilor guvernelor 
celor patru puteri și a examinat pro
blemele care au fost stabilite prin Di 
rectivele adoptate la conferința din iu
lie. Ea a avut drept scop să discute 
probleme arzătoare ale vieții interna 
ționale și să obțină prin eforturi co 
mane slăbirea continuă a încordării 
internaționale și întărirea încrederii 
între state.

care ar fi ea și, cu atit mai puțin, . 
a întregii Germanii, nici planurile de 
includere a ei in grupările militare ! 
îndreptate împotriva U.R.S.S și a al

către N. A. Bulganin

PROBLEMA SECURITĂȚII EURO
PENE - PROBLEMA PRINCIPALA

Problema principală pe care trebuia 
să o examinăm a fost problema sccu 
ritații europene și. In legătura cu a 
ceasta, problema Germaniei. Și aceas 
ta este de înțeles. Nu există In pre
zent o problemă mai importanta cecit 
problema întăririi păcii intre popoare 
și a preintimpinării primejdiei unui 
nou război. Aceasta privește îndeosebi 
Europa unde în trecut au fost dezlăn 
țuite in două rinduri războaie mon 
diale. Tocmai de la aceasta au pornit 
șefii guvernelor ce’.or patru puteri 
După cum reiese din textul Directive 
lor lor, în care s-a stabilit legătura 
Intre cele două probleme 
pe primul loc a fost pusă totuși 
blema securității europene

Este absolut firesc ca 
poarele Europei, pe primul

menționate.
pro-

pentru 
loc să

po- 
r___ _____ r... r _ stea
problema securității europene. Proble
ma germana are insă față de această 
Eroblemâ un caracter subordonat 
'aci va fi asigurată securitatea cu 

ropcană, atunci implicit vor îi asigu 
rate și securitatea poporului german și 
cele mai favorabile condiții pentru re 
zolvarea Întregii probleme germane, 
inclusiv restabilirea unității Germa
nici.

In decursul întregii conferințe, de
legația U.R.S.S. s-a străduit să con
vingă pe reprezentanții Franței, Ma
rii Britanii și Statelor Unite ale A- I 
mcricli de necesitatea dc a respecta 
Directivele șefilor guvernelor cu 
privire la asigurarea securității ir 
Europa-

In acest scop noi am prezentat pro 
lectul principiilor fundamentale ale tra
tatului general european de securitate 
colectivă în Europa. Noi am arătat că. 
calea creării de grupări militare, dc 
felul blocului Nord-Atlantic și al Uni
unii Europei Occidentale, nu va duce 
la nimic bun. Asemenea acțiuni obli
gă și a'te state europene să creeze 
grupările lor. Numai un sistem dc 
securitate colectivă, cuprinzind toate 
statele europene, indiferent de deose
birile in orinduirea lor sociala și de 
stat, poate să corespundă intereselo: 
păcii și securității in Europa

Dacă unele state occidentale nu 
slnt încă gata să creeze o organi
zație de securitate colectivă pentru 
întreaga Europă, s-ar putea incept 
dc la un oact de securitate pentru o 
parte a Europei, inclusiv cele două 
slate germane existente și acele tari 
europene care sînt gata să intre încă 
de pe acum in această organizație. 
Directivele șefilor guvernelor conțin 
o Indicație directă și in această pri
vință. Noi am prezentat și alte pro
puneri in același scop. Totuși un a- 
cord nu a fost realizat

Din partea reprezentanților State
lor Unite ale Americii, Franței si 
Marii Britanii s-a vădit o tendință 
care nu corespunde deloc cu hotă- 
ririle șefilor guvernelor S-a căutat 
să se obțină consîmțemîntul nostru 
nu numai la rcmilitarizarca Germa
niei occidentale care se și desfă
șoară după acordurile de la Paris, 
ci și la remilitarizarea Germaniei, 
răsăritene și la includerea întregii 
Germanii în grupările militare ale 
puterilor occidentale.

S-a propus ca toate acestea sâ se 
facă pe calea unor alegeri corespun
zătoare pe întreaga Germani? potrivit 
așa numituiui „plan Eden" O aseme
nea propunere n a putut să găsească 
sprijin din partea tuturor participant! 
lor ia conferință.

Rezolvarea problemei germane, 
unificarea Germaniei este legată de 
calea oe care trebuie s-o urmeze 
dezvoltarea Germanici unite: calea 
transformării ei intr-un stat milita
rist Inclus totodată in grupările mi
litare ale unor puteri, sau calea dez
voltării ei ca stat iubitor de pace și 
democratic, care să nu participe Ia 
vreun bloc militar și care să cola
boreze cu alte state la consolidarea 
păcii. Cine ocolește răspunsul la a- 
ceastă întrebare acela frînează re
zolvarea problemei germane.

Trebuie să ne exprimăm regretul că 
la conferința noastră n am reușit să 
realizăm atitudinea cuvenită lată de 
problema germană Deși despre Ger
mania reprezentanții puterilor occlden 
tale au vorbit mult și Însuflețit, to
tuși ei nici n-au acceptat să asculte pe 
reprezentanții poporului german, res- 
pinglnd propunerea noastră de a in
vita pe reprezentanții Republicii De 
mocrate Germane și Republicii Fede 
rale Germane Acest lucru nu-și gă
sește nici o justificare

Discutarea problemei germane a 
fost condamnată la eșec chiar și 
pentru singurul fapt că ea s-a des
fășurat fără participarea germani
lor, fără participarea reprezentanți
lor atit din Germania occidentală 
cit si cea răsăriteană.

Pe de altă parte, propunerile ce
lor trei puteri occidentale au fost in 
vădită contradicție cu situația care 
există In realitate In Germania și 
cu interesele asigurării păcii și secu
rității in Europa.

In prezent problema germană nu 
poate fi rezolvată fără a țițje scama 
rfe* ftinfitl /-ă cfnf/* rpr- '

tor state iubitoare de pace.
Ni s-a prezentat un plan de reuni- 

ficare a Germaniei care ignorează sar
cina fundamentală — sarcina reunifi- 
cării Germaniei ca stal iubitor de pace 
și democrat. Ne-a fost propus un pro
iect potrivit căruia însăși reunificarea 
Germaniei a fost condiționată de renii- 
iitarizarc-a întregii Germanii ți adera
rea ei ia blocul nord-atlantlc 
(N.A.T.O.) nu numai a Germanici oc
cidentale. ceea ce s-a făcut deja, ci și 
a Germaniei răsăritene, lucru pe care 
Republica Democrată Germană II res
pinge categoric.

Toate acestea s-au făcut, chipurile, 
in cadrul îndeplinirii directivelor țe- 
iilor guvernelor, deși planuri ți pro
iecte de acest gen In problema ger
mană sint in totală contradicție atit 
cu interesele securității europene, cit 
și cu interesele poporului german. Or. 
in directivele șefilor guvernelor se 
spune că soluționarea problemei ger
mane și reunificarea Germaniei trebuie 
să fie înfăptuite „in conformitate cu 
interesele naționale ale poporului ger
man și cu Interesele securității Euro
pei".

La ce a dus discutarea problemei 
securității _ europene și Germania?

Discuțiile au arătat că problema 
securității europene este o problemă 
foarte imporisntă pentru țoale po
poarele Europei și ca fără rezolva
rea acestei probleme nu poate fi re
zolvată nid problema germană. Ele 
au arătat, totodată, că și in condi
țiile existenței a două state german? 
securitatea europeană poate fi asi
gurată. Dar pentru aceasta este ne
cesar să se renunțe la planurile de 
remilitarizare a Germaniei, fie că 
este vorba de acordurile de la Pa
ris. fie de intenții noi. țintind de
parte. care cuprind nu numai Ger
mania occidentală, ci și cea răsări
teană.

Discuțiile au arătat de asemenea că 
rezolvarea problemei germane trebuie 
sa devină In primul rînd o chestiune 
a germanilor înșiși și că fără partici
parea germanilor examinarea proble
mei Germaniei, în genere nu poate ii 
rodnică.

Toate acestea arată că propunerea 
Republicii Democrate Germane cu 
privire la crearea unui Consiliu pe 
întreaga Germanie, cuprinsă în me
sajul adresat de guvernul R. D. Ger
mane conferinței noastre, este ar
zătoare și pe deplin justă.

Crearea Consiliului p? întreaga Ger
manie alcătuit din reprezentanți ai 
parlamentelor celor două state ger
mane nu va încălca interesele nici 
unuia dintre actualele state germane 
și nu trebuie să afecteze rlnduieli'.e 
sociale existente în Republica Demo
crații Germană sau în Republica Fe
derală Germană. Trebuie, ca reprezen
tanții Republicii Democrate Germane 
și Republicii Federale Germane să 
treacă, în sfîrșit, la discutarea comună 
a tuturor problemelor care frămîntă 
poporul german. Trebuie să înceapă o 
apropiere și o colaborare Intre R D. 
Germană și R. F. Germană. Fără a- 
ceasta, nu este posibilă pregătirea uni
ficării Germaniei. Nu trebuie să pre
zentăm lucrurile ca și cum americanii, 
francezii, englezii sau rușii ar fi mai 
interesați în soluționarea problemei 
germane decît germanii înșiși. Re
zolvarea prohlemei germane va fi ur
nită din loc abia atunci cind germanii 
înșiși se vor ocupa de această chestiune, 
iar Uniunea Sovietică. Statele Unite 
ale Americii. Franța și Marea Britanie 
ii vor ajuta. Atunci vor fi create condi
țiile pentru unificarea Germaniei și 
Germania unita va renaște ca un stat 
cu adevărat iubitor de pace și demo
crat.

Discutarea problemei securității 
europene și Germaniei nu nc-a dus 
incă la concluzii de comun acord. 
Sperăm insă că discutarea ei va a- 
vea urmări folositoare, că rezolva
rea acestor probleme nu va fi ter
giversată. că vom ajunge la condu- 
zii și hotăriri de comun acord.

CE AU ARATAT DISCUȚIILE IN 
PROBLEMA DE7ARMARII

Conferința a acordat o atenție con
siderabilă problemei dezarmării A- 
ceastă problemă afectează interesele 
vitale ale tuturor popoarelor

Popoarele din lumea întreagă 
nu doresc poate nimic atît de 
mult ca încetarea cursei Înarmări
lor. De asemenea, nu se poale nega 
că din partea unor state ca Statele 
Unite ale Americii. Uniunea Sovie
tică. Marea Britanie și Franța sint 
așteptate măsuri reale în vederea pre- 
Intîmpinării unui război atomic. A ră- 
mîne surd la glasul popoarelor în
seamnă a nu îndreptăți încrederea oa-

metrilor Iubitori de pace din întreaga 
lume.

In directivele șefilor guvernelor In 
problema dezarmării a fost exprimată 
năzuința spre înlăturarea primejdiei 
unui război și spre micșorarea poverii 
înarmărilor. In conformitate cu acea
sta. miniștrii Afacerilor Externe au 
fost însărcinați să examineze activita
tea desfășurată de Comisia pentru de
zarmare. să țină seama de părerile și 
propunerile formulate la conferința șe
filor guvernelor și să discute dacă nu 
ar fi posibil să se manifeste o nouă 
inițiativă utilă în domeniul dezarmă
rii. Nu putem Insă să ne lăudăm cu 
rezultatele obținute.

Este suficient să cunoaștem pro
punerea prezentată in comun de 
Statele Unite ale Americii, Marea 
Britanic si Franța in această pro
blemă. In această propunere nu se 
arată nici un cuvin! 'despre înceta
rea cursei înarmărilor. Nu se vor
bește deloc despre reducerea arma
mentelor. Se trece in general sub 
tăcere necesitatea interzicerii armei 
atomice, cu toate că Organizația 
Națiunilor Unite s-a pronunțat pen
tru aceasta incă in anul 1946.

In ultimul timp guvernul S.U.A. 
iar apoi guvernele Marii Britanii și 
Franței au pășit pe calea revizuirii 
pozițiilor pe care s-au situat înainte 
in problema reducerii armamentelor 
si interzicerii armei atomice. Ele re
fuză examinarea măsurilor in vede
rea dezarmării.

Mai mult, puterile occidentale s-au 
situat la conferință pe o poziție care 
se af'.ă în contradicție directă cu di 
rectivele șefilor guvernelor. în ciuda 
acestor directive dare, ele au încercat 
să prezinte aici lucrurile ca și cum în 
prezent nu ar fi posibilă înfăptuirea 
unui program general de dezarmare 
șt au propus să ne limităm la Insti
tuirea controlului și inspecției fără 
luarea vreunei măsuri in vederea re
ducerii armamentelor Acest fel _ 
aborda problema dezarmării nu poate 
da rezultate pozitive

Poziția Uniunii Sovietice .... 
clară și consecventă. Noi pornim de 
la faptul că principala sarcină in 
domeniul dezarmării este realizarea 
unor măsuri practice îndreptate spre 
încetarea cursei înarmărilor, salva
rea popoarelor de primejdia unui 
război atomic.

Aceasta nu se poate obține decît 
prin traducerea consecventă in viață 
a hotărîrilor adoptate anterior in una 
nimitate de către Organizația Națiu 
nilor Unite cu privire la necesitatea 
încheierii unei convenții internaționale 
care să prevadă o reducere considera 
bila a tuturor armamentelor și interzi
cerea armei atomice cu instituirea 
unui control internațional

Toate acestea s au oglindit în pro 
puneri'e din 10 mai a.c. ale guvernu
lui sovietic. Nu este inttmplător că a- 
ceste propuneri se bucură de o sim 
patie tot mai mare in toate țările.

Uniunea Sovietică pornește de la 
faptul că șl in situația actuală cs«e 
posibil să se obțină un succes serins 
in problema dezarmării, inclusiv in 
problema înlăturării primejdiei unei 
agresiuni armate prin surprindere. 
In actualele condiții, pină la înche
ierea unei convenții generale care 
să prevadă o interzicere totală a ar
mei atomice, ar avea o uriașă impor
tanță condamnarea morală sl poli
tică a folosirii armei atomice și cu 
hidrogen. Dacă o asemenea condam
nare morală și politică ar fi adop
tată de Organizația Națiunilor 
Unite din inițiativa celor patru stale 
reprezentate aici, nu s-ar putea să 
nu se țină seama de ea.

Acestui scop ii corespunde și pro
punerea noastră ca Statele Unite 
ale Americii, Uniunea Sovietică. 
Marea Britanie și Franța să declare 
că renunță să folosească primele 
armele atomică și cu hidrogen. Esle 
greu de supraapreciat însemnătatea 
unul asemenea act pentru întărirea 
încrederii între state, pentru salva
rea popoarelor de teama unui atac 
atomic.

Noi am propus de asemenea 
conferința noastră să declare 
unanimitate că cele patru puteri 
vor abține in relațiile dintre ele 
la folosirea forței armate și că vor 
rezolva divergențele, care există sati 
se pot Ivi între ele, numai pe cale 
pașnică.

Din păcate, nici una din aceste 
propuneri n-a fost adoptată de că
tre cele trei puteri occidentale șl da
torită acestui fapt noi trebuie să în
cheiem conferința fără să fi obținut 
rezultate practice în această proble 
mă importantă

Dar acest fapt nu poate influien- 
ța hotărirea noastră de a lupta $i 
de acum înainte pentru dezarmare 
Uniunea Sovietică va continua ca și 
pînă acum să caute să obțină cu 
toată perseverența și consecvența

Consiliul de Securitate 
va discuta problema 

admiterii de noi membri 
în O, N. U.

GENEVA 16 (Agerpres). — TASS 
transmite: După cum a devenit cu
noscut din cercuri de obicei bine in
formate, In timpul convorbirilor care 
au avut loc in ultimele zile Intre V. 
M. Molotov și Dulles, precum și între 
V. M. Molotov și MacMillan s-a dis
cutat problema admiterii de r.oi mem- 
bri în Organizația Națiunilor Unite.

După cum s-a aflat V. M. Molotov 
a comunicat miniștrilor Afacerilor Ex
terne ai S.U.A, și Marii Britanii că 
guvernul sovietic este pentru rezol
varea acestei probleme tergiversate, 
încă în cadrul actualei sesiuni a Adu
nării Generale O.N.U. Pornind de 
la aceasta el sprijină întrutotul pro
punerea Canadei privitoare la admi
terea simultană în O.N.U. a următoa
relor 18 state care au depus cereri: 
Albania, Austria. Bulgaria, Cambod- 
gia. Ceylon, Finlanda, Iordania, Ir
landa, Italia. Japcnia. Laos, Libia, 
Republica Populară Mbngolă. Repu
blica Nepal, Portugalia, Romlnia, 
Spania, Ungaria.

*
NEW YORK 16 (Agerpres). — 

TASS transmite: La 15 noiembrie 
reprezentantul S.U.A in O.N.U. Led
ge a adresat președintelui Consiliului 
de Securitate o scrisoare In care li 
cere să convoace Intr-un viitor apro
piat o ședință a Consiliului de Securi
tate pentru examinarea problemei ad
miterii de noi membri In O.N.U.

După respingerea 
în Consiliul 

Republicii Franceze a legii 
electorale adoptate 

de Adunarea Națională 
PARIS 16 (Agerpres). — In după 

amiaza zilei de 16 noiembrie Consi
liul de Miniștri francez s-a întrunit 
pentru a analiza situația creată în ur
ma respingerii la 15 noembrie de că
tre Consiliul Republicii a proiectului 
dc lege adoptai de Adunarea Naționa
lă cu privire la organizarea alegerilor 
pe baza sistemului proporțional In
tr-un singur tur de scrutin ?i a adoptă
rii de către Consiliul Republicii a pro
iectului de lege antidemocratic cu pri
vire la organizarea alegerilor ne haza 
sistemului majoritar De arondismente 
în două ture de scrutin. In urma ace
stei ședințe Consiliul de Miniștri fran
cez s-a declarat în favoarea menți
nerii poziției sale anterioare cu pri
vire la organizarea alegerilor Înainte 
de termen.

alTERMEZ 16 (Agerpres). — TASS • mierul U Nu primului ministru
Iransmite telegrama adresată de pre- | Uniunii Sovie'.ice, N. A. Bulganin.încetarea cursei înarmărilor șl Înlă

turarea primejdiei unui război a 
tomic.

DEZVOLTAREA RELAȚIILOR E- 
CONOMIOE — BAZA PENTRU ÎN
TĂRIREA LEGATURILOR DINTRE 

POPOARE
Este necesar să ne referim și la 

punctul 3 al ordlnci de zi — proble
ma dezvoltării contactelor intre Est 
și Vest. ’

Delegația sovietică a prezentat pro
puneri urmărind Înlăturarea barierelor 
dintre Est și \ cst, care împiedică dez
voltarea comerțului liber și a relațiilor 
economice ce constituie o bază reală 
pentru întărirea tuturor celorlalte le
gături dintre popoare Ea a prezentat 
de asemenea mai multe propuneri cu 
privire la dezvoltarea contactelor In 
domeniul culturii, științei, presei, ra
dioului, artei, sportului, turismului etc.

Dar delegația sovietică nu a gă
sit sprijin din partea delegațiilor 
S.U.A., Angliei și Franței, ale căror 
propuneri s-au îndepărtat de spiri
tul colaborării care a caracterizat 
discuțiile privitoare la problema 
contactelor la conferința din iulie de 
la Geneva a șefilor guvernelor.

Delegația sovietică consideră că a 
existat o bază bună pentru a se că
dea de acord asupra acestei prob'e- 
me. dacă toți particioanții la confe
rință s-ar fi călăuzit de directivele șe
filor guvernelor și ar (i respectat prin
cipiul neamestecului in treburile Inter
ne ale altor state Tocmai în confor
mitate cu aceasta delegația sovietică 
și-a prezentat propunerile.

Noi am considerat că în toate do
meniile menționate se putea realize o 
apropiere a punctelor de vedere în
tre cele patru delegații. Aceasta tre
buia. desigur, să se reflecte într-o ho- 
târîre de comun acord, continuînd «ă 
se examineze celelalte probleme asupra 
cărora nu s-a căzut de acord, dintre 
care multe ar fi putut fi discutate în 
cadrul unor tratative bipartite Intre 
țările interesate.

Cu toate acestea delegațiile celor 
trei puteri occidentale au continuat să 
insiste asupra unor propuneri care 
slnt în tntregime de competența sta
telor respective, fiind o chestiune in
ternă a lor. și care, firește, nu puteau 
constitui obiectul examinării la aceas
tă conferință.

Noi considerăm totuși că discu
tarea problemei contactelor la ac
tuala conferință va contribui la ela
borarea ulterioară a unor hotăriri de 
comun acord. Guvernul sovietic 
insă, neașteptind asemenea hotăriri, 
va înfăptui în practică dezvoltarea 
contactelor cu țările care năzuiesc 
la aceasta.

Speram că vom obține rezultate no- 
zitive In această chestiune In confor
mitate cu țelurile generale ale dezvol 
tării legaturilor internaționale.

Acordăm o marc însemnătate re
zultatelor conferinței dc la Geneva 
a șefilor guvernelor care a oglindit 
larga năzuință a popoarelor spre 
destindere in relațiile Internationale 
După această conferință Uniunea 
Sovietică a înfăptuit deja o scrie de 
noi măsuri îndreptate spre micșora
rea încordării internaționale și spre 
întărirea încrederii între state. în 
conformitate cu spiritul Genevei. 
Uniunea Sovietică va urma și mai 
departe această cale împreună cn 
cei cărora le sint dragi interesele 
păcii și colaborării internaționale.

Actuala 
Afacerilor 
adoptarea 
țialc.

Ea a arătat 
în micșorarea 
internaționale 
greutăți, de biruirea unor obstacole șl 
stări de spirit care adesea trag lucru
rile nu Înainte ci înapoi. Uneori și 
astăzi am observat cite ceva, ce nu 
corespunde deloc spiritului Genevei. 
Dar. acționlnd In acest fel. se poale 
ajunge la o situație apropiată de izo
lare și nu la îmbunătățirea pozițiilor 
proprii în rindurile popoarelor lumii 
Totodată conferința a contribuit la 
atragerea atenției cercurilor largi asu
pra problemelor color mai arzătoare 
ale timpului nostru, iar aceasta nu 
poate să nu aibă efecte pozitive.

Acum au devenit mai clare nu nu
mai obstacolele, ci și posibilitățile 
largi care există pentru rezolvarea 
cu succes a unor probleme ca asi
gurarea securității europene, pro
blema dezarmării, rezolvarea pro
blemei germane, lărgirea legăturilor 
economice șl culturale între Est și 
Vest $1 altele. Sîntem convinși că 
actuala conferință va folosi dezvol
tării colaborării internaționale și 
micșorării continue a încordării in
ternaționale.

de a

este

ca 
în 
se 
de

Premierului Nikolai Alexcndrovici Bulganin
Vă slnt foarte recunoscător atit 

dvs. cit și colegilor dvs. pentru tot ce 
ați făcut pentru mine, soția m?a și 
membrii misiunii mele în timpul șe
derii noastre foarte plăcute și utile «n 
marea d\s. țară. După o călătorie de 
10.000 mile prin Rusia Sovietică ple
căm astăzi in Birmania cu avioanele 
sovietice pe care ați fost allt de a- 
mabll sâ ni le puneți la dispoziție.

Primirea deosebit de călduroasă pe 
care ne au acordat-o conducătorii po
porului sovietic va rămlne întotdeauna 
in amintirea noastră.

Ingăduiți-mi să vă asigur că vizita 
mea 
mai

lupta pentru pace. Slnt convins

în Uniunea Sovietică va întări și 
mult intenția mea fermă de a

că 
vom continua să luptăm pentru pace 
Împreună.

lngaduiti-mi ca prin intermediul 
dvs. șă oter ca dar oamenilor munc.i 
din Uniunea Sovietică 300 de tone cie 
crez în afară de cele 200 de tone pe 
care le-am oferit C3 dar la Moscova.

Rog să transmiteți salutări excelen
ței sale președintelui și tovarășului 
Hrușciov precum și urările mele ce e 
mai bune tovarășilor 
Malenkov, Molotov, Mikoian, 
hin, Saburov și celorlalți colegi ai

Vă urez dvs. cît și colegilor 
călătorie plăcută In Birmania.

Kaganovici, 
Pervu- 

dvs. 
dvs.

la
Raportul lui Andras Hegedus 

sesiunea Adunării de Stat a R.P. Ungare
BUDAPESTA 16 (Agerpres). M.T.I.

transmite: La 15 noiembrie, în ca
drul sesiunii Adunării de Stat a Re
publicii Populare Ungare, Anâras 
Hegeaus, președintele Consiliului de 
Miniștri ai k.P. Ungare, a prezentat 
raportul de activitate a Consiliului 
ue Miniștri al Ungariei pe seinast.u» 
trecut.

i-erioaca de șase luni care a tre
cut de la ultima sesiune a Adunării 
de Stat, a spus Aiiuras Hegedus, se 
caracterizează prin avintul politic și 
economic al țării. Hotâririle din mar
tie și aprilie aie Comitetului Central 
al Partidului celor ce muncesc din 
Ungaria au dat o nouă ampiiare con
strucției sociaiisminui aproape .n toa
te domeniile v.eții economice.

Pianul producției industriale pe 
prime.e trei trimestre ale anu.ui cu
rent a fost îndeplinit în proporție de 
104 ia sută.

Pianul anual al producției agricole 
a fost depășit. Cantitatea de cereale 
al mentare colectate anul acesta tsie 
cu 44 la sută mai mare dec-t anul 
trecut.

« Andras Hegedus a stăruit apoi aeu- 
l pra măsurilor luate de guvern in in
teresul dezvoltării producției agricole 
și al transformării socialiste a agri
culturii Ungariei.

Trecind la problemele situației in
ternaționale, Andras Hegedus a t.e- 
clarat că guvernul Republicii Popu
lare Ungare s-a străduit ca, în con
formitate cu hotăriri !e Adunării de 
Stat, sa participe în spiritul unei co
laborări sincere la acțiunile îndrep
tate spre asigurarea păcii și secu
rității.

Vorbind despre întărirea colaboră.ii 
cu Iugoslavia, raportorul a declarat: 
Sperăm că vom ajunge la un acord 
și in problemele atinse în cadrul tra
tativelor ungaro-iugoslave, întrerupte 
în septembrie anul curent.

Guvernul ungar, a declarat In în
cheiere Andras Hegedus, și-a pus a- 
semenea sarcini a căror îndeplinire 
va satisface pe deplin interesele po
porului ungar, interesele Republicii 
Populare Ungare.

Sultanul Ben Yussef a sosit în Maroc
PARIS 16 (Agerpres). — In dimi

neața zilei de 16 noiembrie, sultanul 
Ben Yussef al Marocului a plecat pe 
calea aerului spre Rabat. In timpul șe
derii sale In Franța. Ben Yussel a dus 
numeroase tratative cu oameni: poli
tici francezi si marocani. La 15 noiem
brie el a primit pe Auriol. fostul pre
ședinte al Franței si pe Mendes Fran
ce. fcstul șef al guvernului francez.

Acum diva limp Ben Yussef a avut 
o Întrevedere cu generalul De Gaulle. 
Ziarul ..Combat" publică o știre In care 
subliniază că De Gaulle l-a sfrtuit pe 
Ben Yussef să caute să obțină lichida
rea bazelor americane din Maroc. 
„Cercurile bine informate, serie ziarul, 
declară astăzi CÎ- poziția iui Bct Yus- 
șef lată de bazele americane «lin Ma
roc constituie primul rezultat al între
vederii pe care a avut-o cu De Gaullc.

Intr-adevăr acesta din urmă nu și-a 
ascuns nicioda ă ostilitatea profundă 
față- de construcția obiectivelor ame
ricane de pe teritoriul francez și de 
pe teritoriile de sub controlul Franței".

La sosirea In Maroc, sultanul Bcn 
Yussef și suita sa au fost Intimpinați 
de rezidentul general al Franței In 
Maroc. Dubois, de membrii consiliului 
tronului și de reprezentanți ai autorită
ților franceze și marocane.

Locuitorii din Rabat, capitala Ma
rocului. și mii de tnanram veniti din 
toate colturile țării pen-tru a fi de lată 
la sosirea sultanului, l-au făcut sul
tanului Ben Yussef o primire entuzia
stă. Manifestații, arborlnd drapelul 
marocan, au scandat lozinci cerln-d ca 
Franța să acorde independența totală 
Marocului.

Grevă de mari proporții în Argentina
conferință a miniștrilor 

Externe s-a încheiat fără 
vreunor hotăriri esen-

că fiecare pas înainte 
continuă a încordării 
este însoții de mari

(Sublinierile și subtitlurile din de
clarația făcută de V. M. Molotov a- 
parțin redacției).

Ședința din dimineața zilei de 16 noiembrie

de faptul că există două state ger- f exacte a punctelor 
mane cu orinduiri sociale diferite, i 
Nu trebuie să ne rupem de baza 
reală. Este absolut evident că încer
cările care urmăresc înghițirea Ger
maniei răsăritene de către Germa
nia occidentală sint irealizabile. Or. 
propunerile celor trei puteri occiden
tale s-au redus la aceea ca Germa
nia occidentală să înghită Gerrna- ' 
nia răsăriteană cu ajutorul „planu
lui Ed?n“. Asemenea calcule n-au 
nici un temei.

Noi sîntem pentru refacerea unită- i 
ții Germaniei pe baza unor alegeri li
bere pe întreaga Germanie Dar noi 
nu putem sprijini planurile de retniVi- 
tarizare a unei părți a Germaniei, ori- )

GENEVA 16 (Agerpres). - TASS
La 16 noiembrie, ora 11,30, miniștrii 

Afacerilor Externe s-au întrunit în cea 
de-a 16 a ședință pentru a examina 
propunerea delegației sovietice la pri
mul punct al ordinei de zi — securita
tea europeană și Germania — prezen
tată In ședința din după-amlaza zilei 
de 15 noiembrie

Primul care a luat cuvîntul în pro
blema, aflată In discuție a fost J. Dul
les. Intre altele, el a arătat că ar fi 
greu, poate chiar imposibil ca. in tim 
pul scurt dc care mai dispun miniștrii, 
să se cadă de acord asupra formulării | poate fi formulată' mai bine, mai pre- 
„van/» « nnnrfoinr jn legătură cn i c:.s și mai complect în ceea ce pri- 
care, după cum se spune in propune- j tveșlr oglindirea tuturor laturilor pro- 
rea sovietică, coincid intr-adevăr intr-o ; ---- ’ *• • -* * ■ '
măsură oarecare pozițiile. In legătură ’ 
cu aceasta. J Dulles a arălal că este 
suficient ca lucrurile să se limiteze la ' 
procesele verbale aie ședințelor.

Apoi A. Pinay a făcut o scurtă de
clarație.

H. Mac Millan s a limitat la a de-

clara că nu poate adăuga nimic la 
declarative d-lor Dulles și Pinay.

V. M. Molotov a declarat că delega
ția sovietică nu consideră necesar să 
vorbească pe larg despre documentul 
prezentat conferinței spre examinare.

Dl. Dulles, a declarat V. M. Molo
tov. a spus că în acest document se 
menționează atît punctele din pozițiile 
celor patru puteri care coincid, cit și 
problemele importante asupra cărora 
părerile se deosebesc.

Aceasta este absolut just. Nimeni nu 
obiectează că propunerea sovietică

j

bblemei. Există bineînțeles și dificul- 
lăăți tehnice, printre care și lipsa de 
liimp. pentru a cădea de acord asupra 
mnodificărilor corespunzătoare. Totuși 
eeste puțin probabil să se poată jus- 
ti fica refuzul prin dificultăți tehnice 

) acord In acestedtfe a se realiza un 
prrob'.eme.

Refcrindu-se la declarația lui A. 
Pinay. V. M Molotov a spus: Dl 
Pinay ar putea fi Înțeles In sensul că 
n-am căzut încă de acord asupra te
lurilor generale. Mi se pare însă că 
el a uitat directivele șefilor guverne
lor adoptate la conferința de la Ge
neva din luna iulie. Aceste directive 
oglindesc țelurile generale asupra că
rora au căzut de acord guvernele 
noastre... Vom tine, bineînțeles, seama 
de faptul că dl. Pinay nu consideră o- 
portun să se cadă de acord In proble
ma securității, deși există o înțelegere 
corespunzătoare Intre cele patru state 
ale noastre realizată la conferința de 
la Genova

Avind în vedere toate acestea, a 
spus V M Molotov în încheiere, de
legația sovietică își exprimă regretul 
că n-am reușit să realizăm un acord 
in problemele expuse In propunerea 
delegației sovietice $1 ia notă de de
clarațiile care au fost 
această problemă.

făcute aici în

Ședinia de
GENEVA 16 (Agerpres). — TASS E.'.terne ai Franței.
In după-amiaza zilei de 16 noipm-1 s^jetic? și S.U.A

Miniștrii au căzut 
textului comunicatului cu privire la Iu.

brie a avut Icc. sub președinția lui I 
V M Molotov, ședința de închidere , 
a conferinței miniștrilor Afacerilor ‘

închidere
Angliei. Uniunii ' crările 

Idarații
Pinay, H Mac Millan și V. M Mo
lotov

conferinței. Apoi 
(de închidere)

BUENOS AIRES — (Agerpres). 
Confederația generală a muncii din 
Argentina a chemat pe cei 6.000 000 
membri ai săi la grevă generală pe 
termen nedefinit cu începere de la 
miezul nopții de luni. In comunicatul 
C.G.M. se spune că greva a fost decla
rat! in semn de protest împotriva în
călcării din partea guvernului prezi
dat dc generalul Aramburu a acordu
lui încheiat intre C.G.M. și fostul 
guvern Lonardi, prevăzind îndepăr
tarea persoanelor care s-au instalat cu 
forța la conducerea a diferite sindi
cate după răsturnarea lui Peron. De 
asemenea, guvernul continuă arestă
rile de muncitori și activiști sindicali 
și a Instalat un cenzor militar la 
redacția ziarului „El Lider", organul 
C.G.M.

Guvernul a anunțat că consideră 
greva ilegală ți că va proceda la 
arestarea ți Judecarea conducătorilor 
ei. Puternice detașamente de trupe și 
jandarmi, sprijinite de tancuri au o- 
cupat gările și punctele cele mai im. 
portante din zona portuară și cartie
rele industriale ale orașului Buenos 
Aires.

Potrivit ultimelor știri, greva este 
efectivă in industria metalurgică, in 
marile întreprinderi frigorifere șl in 
industria berci din Buenos Aires, pre
cum șl In întreprinderile Industriale 
din principalele orașe ale t^rii ca La 
Plata. Rosario șl Tucuman. Comunica
țiile telefonice dintre 
Santiago, Chile și 
suspendate. Poliția a 
de greviști.

★
PARIS 16 (Agerpres). — Tn după 

amiaza zilei de 16 noiembrie Comisia 
pentru sufragiul universal a Adunării 
Naționale Franceze a respins Cu 21 
de voturi contra. 19 voturi pentru și 
o abținere proiectul de lege adoptat la 
15 noiembrie de Consiliul Republicii 
in vederea organizării alegerilor pe 
baza sistemului majoritar pe arondis
mente în doua ture de scrutin.

—O«-
ManHestâri in Franța 

fti cadrul ZHeJor 
prieteniei franco-romîno
PARIS 16. — Corespondentul Ager, 

preș transmite : In aceste zile ale prie
teniei franco-romîne au loc în Franța 
diverse manifestări artistice si cultu
rale.

La librăria „Renaissance" din Paris 
s-a deschis în cadrul „Zilelor cărții 
rominești" o expoziție cuprinzl-nd edi
ții romînești traduse In limba franceză 
din operele lui I. L. Caragiale. Mihail 
Sadoveanu. Mihail Sebastian, Alexan
dru Jar, Marin 
și albume de 
științifice etc.

Tot cu acest
o expoziție de covoare și olărie de artă 
din Republica Populară Romîr.ă.

La 15 noiembrie comisia medicală a 
2Soc:a|iei Franța-Romlnia. prezidată de 
dr. Fabre, președinte al Asociației in
ternaționale de ginecologie și obste
trică. și de dr. Jeanne Levis, profesor 
la facultatea de medicină, s a întrunit 
intr-o reuniune cordială pentru a salu
ta 
al 
pe 
la

Preda și alții, precum 
artă populară, lucrări

prilej va fi organizată

Buenos Aires cu 
New York sint 

arestat circa 50

Conferinfa internațională 
în problema folosirii portului Triest

ROMA. — TASS: La Roma s-a des
chis conferința internațională in pro
blema folosirii portului Triest. convo
cată din inițiativa guvernului italian. 
La această conferință, care are un ca
racter consultativ, participă delegații 
ale Italiei. Elveției, Iugoslaviei, Un
gariei, Cehoslovaciei și Austriei, pre
cum și un observator din partea gu
vernului Republicii Federale Germane. 
Conferința a fost deschisă dc condu
cătorul delegației italiene, Carandlnl. 
Ei a declarat că guvernul Italiei a fă
cut propunerea de a se convoca aceas
tă conferință pentru „a asculta din 
partea reprezentanților țărilor intere-

I sate staturi pentru îmbunătățirea fo
losirii portului liber Triest".

Ca președinte al conferinței a fost 
I ales Carandlnl.
I

pe profesorul dr Saragea, locțiitor 
ministrului sănătății din R P R.. și 
academicianul Ber.etato care se află 
Paris, venind de la Rio de Jareiro,

unde au participat la un congres in
ternațional.

INFORMAȚII

Manifestații 
antibritanice în Cipru

NICOSIA. — Reuter: Pe insula Ci
pru continuă demonstrațiile antibrita
nice. care se desfășoară sub lozinca 
unirii Ciprului cu Grecia. La 14 no. 
lembrie a avut loc la Nicosia o de
monstrație a studenților. Pentru a 
împrăștia demonstrația, polițiștii au 
folosit bastoane de cauciuc și gaze 
lacrimogene. Zece demonstrajiți răniți 
au fost transportați la spital.

In dimineața zilei de 15 noiembrie, 
la Nicosia a avut loc o nouă demon- 
strajle. In citeva sate, locuitorii au a- 

runcat cu pietre in soldajii englezi, in I 
unele centre populate se string semnă
turi pe o petiție adresată guvernato
rului Ciprului, in care se cere grație
rea tînăru’ui grec Karaolis, condam
nat la moarte pentru că a ucis un 
polițist.

■ Zilele acestea, un grup de cerce
tători de la Institutul de cercetări si 
experimentări pentru industria lem
nului si hîrtiei (ICEIL). condus de 
ing. Ecaterina Paraschiv, a obținut 
in fază de laborator, pentru prima 
oarfc în tară, după literatură si cu 
aiutorvl aparatelor sovietice, metali
zarea lemnului.

Prin metalizare, lemnul primește 
noi propriety’: nu mai este higros- 
copic (nu ma«i absoarbe apa), nu 
arde, devine, mai rezistent, astfel in
cit poate fi utilizat în mai multe do
menii.

Lemnul metalizat va căpăta o lar
gă întrebuințare. El va duce la în
locuirea în unele cazuri a metalelor 
neferoase si mai ales a lemnului de 
esențe superioare. De asemenea din 
lemn metalizat se vor putea con
fecționa casete de radio, mese pen- 
tr? aragoz. răcitoare, unde piese! au vorbit despre zilele răscoalei, 
Deifru frigidere electrice și noi ti- (despre lu-pta dusă în acele zile de 
Mi de mobilă etc.

» Intre 17 și 19 noiembrie au loc . trioul colectivist Oprea Gheorghe, 
la Leipzig lucrările sesiunii Came-' participant la răscoală.

rei tehnicii din R.D. Germană în le
gătură cu combaterea dăunătorilor 
din culturile agricole.

Tara noastră care a fost invitată 
să particiipe la lucrările acestei se
siuni este reprezentată de o delega
ție de specialiști condusă de prof, 
ing. Constantin Ville, care a părăsit 
zilele trecute Capitala. îndrectîndu- 
se spre Leipzig.
• In comun» Popinaălești. din ra

ionul Balș, unde In 1907 zeci de 
țărani muncitori au căzut sub 
gloanțele jandarmilor ‘rim-iși să înă. 
buse în singe răscoala țărănească, 
a fost înălțat un monument în me
moria celor care s-au jertfit în lupta 
pentru pămînt si libertate.

La adunarea care a avut loc zile
le trecute cu prilejul dezvelirii mo
numentului au luat parte sute de 
țărani muncitori. Printre cei care

I represiune sîngeroasă. a fost si bă-

Timpul probabil pentru zilele de 19, 20 și 21 
noiembrie 1955

Vremea se menține rece si ume- feemă de ploaie, iar !n regiun 
dă. cu cer schimbător, mai mult no- muntoasă sub forma de ninsoare, 
ros n sudul si estul t&ril. unde vor . ■ 
cocwmua sa cada weciMtatiuni sub ]uj va jj unied. ’ - - -

V’n«t cu intensificări temporare va 
sufla din m-icrzănoaipte și răsărit So-
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